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شماره 764 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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کردن خودرو دار  برای  مجلس  طرح  ابعاد  بررسی 
عدالت؛ سهام  با  پایین  دهک های   

ی  ر ا شین سو ما
عدالت سهام  با 

یازدهم  مجلس  دوم  دور  انتخابات 
می شود برگزار  انتخابیه  حوزه   ۱۰ در 

دوم راند 
انتخابات  

شد باز  بازآفرینی  بسته 

پیرو فراخوان مندرج در روزنامه خراسان مورخ 1398/05/15 شركت عمران شهر جديد گلبهار وابسته 
به وزارت راه و شهرسازي در نظر دارد به منظور اجرايی نمودن مصوبات يکصد و چهل و هشتمین جلسه 
شــورای مسکن استان خراسان رضوی ، در جهت واگذاری و ســاخت پروژه هاي مسکن مهر تکمیل 
نشــده ، نسبت به انتخاب متقاضیان ســاخت  دارای رتبه پیمانکاری و انبوه سازی به شرح ذيل اقدام 

نمايد :
- متقاضیان ســاخت می بايست نسبت به تسويه حســاب با تعاونی های مسکن مهر مشمول مصوبه 
شورای مســکن استان بابت مستحدثات ) به قیمت كارشناسی روز اعلامی از طرف هئیت كارشناسان 
رســمی دادگستری كه پیش از اين تعیین گرديده است ( اقدام و مراتب تسويه حساب با تعاونی ها را 

طی صورتجلسه معتبری به شركت عمران گلبهار ارائه نمايند .
- عرصه پروژه ها بر اســاس دســتورالعمل ابلاغی ، تعیین قیمت شده و متقاضیان ساخت می بايست 

هزينه مربوط به عرصه پروژه را به صورت  نقد و اقساط به شركت عمران گلبهار پرداخت نمايند .
- پس از انجام مراحل فوق ) تسويه حساب با تعاونیها بابت مستحدثات و تعیین تکلیف پرداخت بهای 
عرصه پروژه ( ، جهت اتمام پروژه , قراردادی درقالب خودمالکی فی مابین شــركت عمران و متقاضی 

تنظیم گرديده و پس از رساندن پیشرفت فیزيکی پروژه به بالای 30 درصد ، متقاضیان  به بانک مسکن 
به منظوراستفاده از تسهیلات مسکن مهر خودمالکی معرفی خواهند شد .

- رعايت ضوابط و مقررات فنی و شهرسازی در تکمیل اين پروژه ها الزامی میباشد .  
- ســقف مهلت مقرر در قرارداد جهت احداث و تکمیل واحد ها حداكثر 15 ماه خواهد بود كه اين مدت 

متناسب با تعداد و پیشرفت فیزيکی واحدهای موضوع قرارداد تعیین خواهد شد .
- اسناد ارزيابی و شرايط لازم ، در سايت اين شركت به نشانیwww.golbahar-ntoir.govg.ir  موجود 
بوده كه میبايســت كلیه مدارک مذكور تکمیل و به امضاء صاحبان مجاز به همراه مهر شركت رسیده و 

ارائه گردد .
از كلیه متقاضیان ســاخت كه داراي مجوزهاي قانوني لازم جهت اجراي پروژه های مذكور مي باشند و 
تمايل به همکاري دارند ، تقاضا مي گردد ضمــن اعلام آمادگي كتبي مبني بر تمايل به اجراي پروژه و 
اعلام ظرفیت مورد تقاضا به همراه رزومه كاری ، اســناد ارزيابی را  مطابق روش اعلام شده در سايت 
فوق تکمیل و حداكثر تا پايان وقت اداري روز دوشنبه مورخ99/6/31به صورت حضوری تحويل واحد 

دبیرخانه اين شركت  نمايند . 

آگهي فراخوان  انتخاب متقاضیان جهت واگذاری و ساخت
 پروژه هاي مسكن مهر شهر جديد گلبهار

ها تحریم  بازگشت  احتمال  به  ایران  پاسخ 
اروپا  به  کشورمان  خارجه  وزیر  سفر  نتایج  گروی  در   

ظریف  جدید  ماموریت 

صاحبنظرانازطراحیجلدکتابریاضیسومدبستانمیگویند؛

شلوغی تصویر
 یا نگاه جنسیت زده؟

ان5
وري

شاب
ه نی

یح
 مل

س:
عک



2
شنبه22 شهریور 1399/   سال سوم  /   شماره 746

Vol.3.No.764 / September.12.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس
سی

ادعای مایکروسافت: 

هکر هایی از روسیه، چین و ایران انتخابات 
آمریکا را هدف گرفته اند 

شـرکت مایکروسـافت مدعـی شـد کـه هکرهـای مرتبط بـا روسـیه، چیـن و ایران 
بـرای تجسـس بـر افـراد و گـروه هایی کـه در زمینـه انتخابـات ریاسـت جمهوری 

سـال ۲0۲0 آمریـکا فعـال هسـتند تـاش مـی کنند.
بـه گـزارش انتخـاب بـه نقـل از بـی بـی سـی، این شـرکت گفت کـه همـان گروه 
روس کـه مسـئول هک سـتاد مبـارزات انتخاباتی حزب دمکرات در سـال ۲01۶ بود 

در حمات سـایبری تـازه نقش دارد.
مایکروسـافت گفـت »روشـن اسـت که گروه هـای فعـال مرتبط با خـارج بر تاش 

خـود« بـرای هدف گرفتـن انتخابات افـزوده اند.
براسـاس ایـن گـزارش کارزار دونالـد ترامـپ، رئیس جمهـور آمریـکا، و رقیب او جو 

بایـدن از حـزب دمکرات هدف گرفته شـده اسـت.
در بیانیـه مایکروسـافت آمده اسـت که هکرهـای روس از گروه »اسـترانتیوم« بیش 
از ۲00 سـازمان را هـدف گرفتـه انـد که بسـیاری از آنهـا به دو حزب عمـده آمریکا 

مرتبط هسـتند.
تـام بـرت، نائـب رئیـس مایکروسـافت، در امـور امنیـت و اعتمـاد مشـتری گفـت: 
»شـبیه آنچـه کـه در سـال ۲01۶ دیدیـم، اسـترانتیوم کارزاری بـرای اسـتخراج 
اطاعـات لاگیـن افـراد... ظاهـرا بـرای کمک بـه جمـع آوری اطاعـات امنیتی یا 

عملیـات اختـال بـه راه انداختـه اسـت.«
ایـن شـرکت گفـت کـه هکرهای چینـی حماتـی را علیـه افـراد مرتبط بـا کمپین 
آقـای بایـدن انجـام داده انـد و هکرهـای ایرانـی بـه تاش هـا برای هـدف گرفتن 

افـراد مرتبـط بـا کمپیـن ترامـپ ادامه مـی دهند.
به گفته مایکروسافت این حمات سایبری عمدتا ناموفق بوده اند.

آقـای بـرت گفـت: »آنچـه دیـده ایـم بـا الگوهای حمـات سـابق همخوانـی دارد، 
یعنـی نـه فقـط نامزدهـا و کارمنـدان کارزارهـای انتخاباتـی را هدف می گیـرد بلکه 
همچنیـن کسـانی را نشـانه مـی رود کـه ایـن کارزارها با آنها مشـورت مـی کنند.«

او گفـت بـا توجـه بـه این تحـولات افراد و سـازمان هـای حاضر در فرآیند سیاسـی 
بایـد از ابزارهـای رایـگان و کـم هزینـه امنیتی برای حفاظـت از خود اسـتفاده کنند.

هرچنـد مدیـر سـازمان ضدجاسوسـی آمریـکا در مـاه اوت گفـت کـه چیـن پیروزی 
آقـای بایـدن را ترجیـح مـی دهـد، مایکروسـافت گـزارش داد که گروه هـای چینی 
حماتـی را علیـه ای میـل افـراد مرتبط بـا کمپین بایـدن و همچنیـن »حداقل یک 

شـخص برجسـته کـه قبـا بـه دولت ترامـپ ارتباط داشـت را هـدف گرفتـه اند.«
همچنیـن گفتـه مـی شـود »افـراد برجسـته« فعـال در امور بیـن المللی، موسسـات 
آکادمیـک و سـازمان هـای سیاسـت گـذاری توسـط ایـن گـروه چینـی بـه نـام 

»زیرکونیـوم« هـدف گرفتـه شـده انـد.
ایـن گـزارش یـک روز بعد از آن منتشـر می شـود که یـک مقـام وزارت امنیت ملی 
آمریـکا گفـت از سـوی مدیـران این نهاد تحت فشـار قرار داشـت تا مداخله روسـیه 
در انتخابـات را کمـرگ جلـوه دهـد »چـون تصویـر بـدی از رئیـس جمهـور ترامپ 

ترسـیم می کرد.«

 رای بیشتر جو بایدن تضمین کننده
 پیروزی او نیست 

جو بایدن، نامزد دموکرات انتخابات ریاسـت جمهوری، در بسـیاری از نظرسـنجی ها 
بیـش از دو برابـر هیـاری کلینتـون در 4 سـال پیـش رای دارد، بـا ایـن حـال این 
مزیـت پیـروزی وی را تضمیـن نمی کنـد. کلینتـون قبـل از اینکـه از دونالـد ترامپ، 
رئیـس جمهـور آمریکا شکسـت بخـورد به لحاظ تعـداد آرا از وی سـبقت گرفته بود. 
براسـاس برآوردهـا کلینتون در 8 سـپتامبر ۲01۶، ۲ ماه قبـل از انتخابات، ۲.8 امتیاز 

از ترامـپ جلو بود.
یاکـوب جارویـس در نیوزویک نوشـت: جو بایـدن، نامزد دموکرات انتخابات ریاسـت 
جمهـوری، در بسـیاری از نظرسـنجی ها بیـش از دو برابـر هیـاری کلینتـون در 4 
سـال پیـش رای دارد، بـا ایـن حـال ایـن مزیـت پیـروزی وی را تضمیـن نمی کند. 
کلینتـون قبـل از اینکـه از دونالـد ترامـپ، رئیس جمهـور آمریکا شکسـت بخورد به 
لحـاظ تعـداد آرا از وی سـبقت گرفته بود. براسـاس برآوردها کلینتون در 8 سـپتامبر 

۲01۶، ۲ مـاه قبـل از انتخابـات، ۲.8 امتیـاز از ترامـپ جلو بود.
ادامـه ایـن مطلب آمده اسـت: اکنون نیـز براسـاس برآوردهایی مشـابه، دموکرات ها 
7.۲ امتیـاز نسـبت بـه ترامـپ جلو تـر هسـتند. در حـال حاضـر علیرغـم اینکـه ادعا 
شـده محبوبیـت ترامـپ هر روز در حال کاهش اسـت، بـا این وجود اختـاف بایدن 
و رئیس جمهـور در مـاه گذشـته بسـیار کم تـر شـده اسـت. وی قبـاً در مقایسـه بـا 

کلینتـون تعداد بیشـتری از نظرسـنجی ها را پیروز شـده اسـت.
اگرچـه موقعیـت کنونـی بایـدن مسـتحکم تـر از کلینتـون در سـال ۲01۶ بـه نظـر 
می رسـد، امـا ایـن لزومـاً پیـروزی را او تضمیـن نمی کنـد، چـرا کـه هیـاری نیز 4 

سـال پیـش در اکثـر نظرسـنجی ها دسـت بالاتـر را داشـت.
ریچـارد جانسـون، مـدرس علـوم سیاسـی در دانشـگاه کوئیـن مـری لنـدن، بـه 
نیوزویـک گفـت کـه پیـروزی دموکرات هـا در نظرسـنجی های ملـی شـرط لازم اما 
کافـی بـرای پیـروزی در انتخابـات نیسـت. ، اگـر آرا بایـدن در کالیفرنیـا، ایلینوی یا 

نیویـورک افزایـش نیابـد ایـن نتایـج چنـدان قابل اسـتناد نیسـت.
بـه خصـوص کالیفرنیـا آنقـدر بزرگ اسـت که می توانـد آرا دیگـر ایالت هـا را تحت 
تاثیـر قـرار دهـد. عمدتـا به همین دلیل اسـت کـه دموکرات ها در حال حاضر بسـیار 
بیشـتر از رای جمهـوری خواهـان به دنبال افزایـش آرا خود در این ایالت ها هسـتند.

تومـاس گیفـت، اسـتاد علـوم سیاسـی و مدیـر بنیانگذار مرکـز سیاسـت های آمریکا 
در دانشـگاه کالـج لنـدن بـه نیوزویک گفـت که به احتمـال زیاد بایدن بـاور نخواهد 
کـرد کـه پیروزی در تعـداد آرا تضمین کننده پیـروزی او در انتخابات نیسـت، تمرکز 
وی بیشـتر بایـد بـر آرای الکترال باشد.شـاید بزرگترین تفاوت بین سـالهای ۲01۶ و 
۲0۲0 ایـن اسـت کـه بایدن امـروز به دلایلی مشـخص از مزایای بیشـتری نسـبت 
بـه کلینتـون برخـوردار اسـت. کارنامه 4 سـاله ترامپ و اشـتباهات او نکته ای اسـت 
کـه امـروز برخـاف 4 سـال پیـش مقابـل چشـم رای دهنـدگان قـرار دارد. گیفـت 
دربـاره آرا ترامـپ هـم گفـت: اکنـون در هـر مرحلـه، کارشناسـان شـانس ترامپ را 
نسـبت بـه سـال ۲01۶ کمتـر می دانند، امـا بایدن نبایـد فریب این مسـاله را بخورد.
در حالـی کـه بسـیاری از کارشناسـان کلینتـون را بـه عـدم اتخـاذ یـک اسـتراتژی 
مبـارزات انتخاباتـی ملـی در سـال ۲01۶ متهـم کردند، حالا شـواهد بیشـتری وجود 
دارد کـه بایـدن رویکـرد مثبت تـری اتخـاذ کـرده و بـه کسـب آرا الکتـرال توجـه 
بیشـتری نشـان می دهد.بـه عنـوان مثال، هرگونه بررسـی مبـارزات انتخاباتی سـال 
۲01۶ کلینتـون، بـه ایـن واقعیـت اشـاره دارد کـه وی هرگـز یـک بار هـم از ایالت 
ویسکانسـین بـه عنـوان یکـی از عرصه هـای مهـم مبارزاتـی دیـدن نکرده اسـت و 
ایـن خـود بـرای او گـران تمام شـد. اکنون امـا بایـدن این اشـتباه کلینتـون را تکرا 
نخواهـد کرد.بایـدن بـرای روز پنـج شـنبه در دیداری از پیـش برنامه ریزی شـده به 
ویسکانسـین رفـت تـا طـی آن دیداری بـا خانواده یعقوب بلیک داشـته باشـد. بلیک 

در اواخـر مـاه گذشـته به واسـطه خشـونت پلیس کشـته شـد.
در هـر حـال ایالت هـای کلیـدی و حسـاس می تواننـد تاثیـر بـه سـزایی در نتیجـه 
انتخابـات داشـته و باعـث خطـای نظرسـنجی های ملـی شـوند، حـالا بایـدن نیز با 

نزدیـک شـدن بـه تاریـخ انتخابـات در معـرض خطری مشـابه قـرار دارد.

پاسخایرانبهاحتمالبازگشتتحریمهادرگروینتایجسفر
وزیرخارجهکشورمانبهاروپا

ماموریتجدید
ظریف

 پس از سفر وزیر خارجه 
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سوئیس به ایران و در 
پایانی مهلت  روزهای 
فرآیند  بــرای  آمریکا 
محمد  ماشه،  مکانیسم 
امور  وزیر  ظریــف  جواد 
خارجه ایــران عازم اروپا 
می شــود. روز چهارشنبه 
اچ کی  ان  گذشته شبکه 
خبــری  طــی  ژاپــن 
اختصاصی اعام کرد که 
»محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه ایران، 
اوایل هفته آینده به هفت کشــور اروپایی از 
جمله ســه کشــور اروپایی عضــو برجام –
فرانســه، بریتانیا و آلمان -، اسپانیا و ایتالیا 

سفر می کند.« 
وزارت خارجــه ایران پیشــتر از آغاز یک تور 
ظریــف خبر داده بود. ســعید خطیــب زاده، 
سخنگوی وزارت خارجه، در نشست خبری روز 
دوشــنبه خود از ســفر قریب الوقوع ظریف به 
چند کشور خبر داده بود، اما جزئیاتی درباره این 
سفر اعام نکرد. سفر آتی ظریف به اروپا پس 
از یک انقطاع نســبتا طولانی انجام می شود. 
آخرین ســفر های جدی ظریف به اروپا مرداد 
پارســال بود. زمانی که ظریف به چند کشــور 
اسکاندیناوی و سپس در جریان نشست سران 
گروه هفت به بیاریتس فرانســه سفر کرد. در 
آن زمان، فرانســه به شــدت سرگرم وساطت 
میان ایران و آمریکا بود و پیشــنهاداتی هم در 
این زمینه مطرح کــرد، اما به دلایل گوناگون 
موفقیتی به دســت نیاورد. بعد از آن، تنش ها 
میان ایران و آمریکا تشدید شد و سرانجام پس 

از ترور ســردار قاسم ســلیمانی، فرمانده سپاه 
قدس در عراق، تنش هــا میان ایران و آمریکا 
به درگیری محدود نظامی منجر شد. در طول 
ایــن مدت، هیچ تاش جدی برای وســاطت 
میان تهران و واشنگتن انجام نشد و سرانجام 
با نزدیک شــدن انتخابات ریاســت جمهوری 
ایران  آمریکا، وســاطت های دیپلماتیک میان 
و آمریــکا عما دچار رکود شــد. چرا که همه 
بازیگران بر این باور هســتند که در مدت باقی 
مانده تــا انتخابات آمریکا عما امکان حصول 

نوعــی تفاهم میان تهران و واشــنگتن وجود 
ندارد. اما در حالی که وســاطت ها دچار رکود 
شــده، آمریکا اقدام به توســل جستن به یک 
ســازوکار مناقشه برانگیز در برجام کرده است. 
امــری که بار دیگر تنش ها میان ایران و غرب 
را تشدید کرده است. آمریکا در ۲0 آگوست در 
اقدامی جنجالی، با ارائه یک شــکایت نامه به 
سازمان ملل یا آنچه آمریکایی ها آن را اخطاریه 
می نامنــد، خواســتار فعال شــدن فرآیند 30 
روزه مکانیسم ماشــه شد. همه اعضای برجام 

و تقریبا همه اعضای شــورای امنیت سازمان 
ملل به جــز آمریکا و جمهــوری دومینیکن، 
با درخواســت فعال ســازی مکانیســم ماشه 
مخالفت کردند. با ایــن حال، آمریکا همچنان 
اصرار می کند که فرآیند 30 روزه آغاز شــده و 
در ۲0 سپتامبر )30 شــهریور( به پایان خواهد 
رســید و صرفنظر از اینکه اعضــای برجام و 
شــورای امنیت چه اقدامی انجــام می دهند، 
تحریم هــای بین المللی بــار دیگر علیه ایران 

بازخواهند گشــت. در چنین شرایطی، ظریف 
تور خود به تقریبا همه کشــور های مهم اروپا 
را آغاز می کند. شــبکه ان اچ کی در خصوص 
این ســفر نوشته است: »این ســفر، احتمالا با 
هــدف منصرف کــردن قدرت هــای کلیدی 
اروپــا از موافقت با تاش هــای آمریکا برای 
بازگرداندن تحریم های سازمان ملل علیه ایران 
انجام می شود.« این شــبکه افزود: »از طریق 
ســفر ظریف، ایران احتمالا قصد دارد روابط با 
کشور های اروپایی را با هدف خنثی سازی اقدام 

آمریکا تقویت کند.«
تا پایان مهلت تعیین شــده از سوی آمریکا 
برای بازگشــت تحریم های بیــن المللی 8 
روز باقــی مانده اســت. امــا اروپایی ها جز 
مخالفــت دیپلماتیک با اقــدام آمریکا، هنوز 
اقــدام خاصی برای منصرف کــردن آمریکا 
از فعال ســازی مکانیسم ماشــه انجام نداده 
انــد. برخــی گزارش ها حاکی از این اســت 
که اروپایی ها ممکن اســت با آمریکا بر سر 
تمدید تحریم های تســلیحاتی سازمان ملل 

علیه ایران به مصالحه ای برســند. اما اکنون 
بحث میــان آمریکا و اروپــا از تحریم های 
تســلیحاتی فراتــر رفته و به بازگشــت کل 
تحریم های ســازمان ملل رســیده اســت. 
آمریکا به صراحت اعام کرده که بعد از ۲0 
سپتامبر تحریم های سازمان ملل علیه ایران 
بازخواهند گشت. چنین اتفاقی مستلزم پاسخ 
ایــران خواهد بود. اما ظاهــرا ایران هنوز در 
حال بررسی گزینه های خود می باشد. از این 
رو، می توان سفر ظریف به اروپا را در راستای 

مشــخص کردن پاسخ ایران به اقدام آمریکا 
هم دانست. در ایران به طور کلی دو دیدگاه 
درباره بازگشت احتمالی تحریم های سازمان 
ملل وجود دارد. برخی می گویند بعد از اعام 
بازگشت تحریم های سازمان ملل، ایران باید 
به طور رســمی از برجام خارج شــود و حتی 
نظارت های آژانس بر برنامه هسته ای خود را 
کاهش دهــد. در مقابل، گروه دوم می گویند 
که ایران نباید از برجام خارج شــود چرا که 
چنین اقدامــی می تواند علیه ایران در جهان 
اجمــاع ایجاد کند، در نتیجــه باید حداقل تا 
انتخابات ریاست  نتیجه  زمان اعام شــدن 
جمهــوری آمریــکا منتظر ماند و واکنشــی 
نشــان نداد. چــون در صــورت پیروزی جو 
بایدن احتمال بازگشــت آمریــکا به برجام 
وجود دارد. به نظر می رســد که دولت حسن 
روحانــی دیدگاه نزدیک تری بــه گروه دوم 
دارد. با وجــود لفاظی ها و تهدید های آمریکا 
درباره مکانیسم ماشه و بازگشت تحریم ها، 
دولت به محکوم کردن این لفاظی ها بسنده 
کرده و از مشخص کردن پاسخ خود به اعام 
بازگشــت احتمالی تحریم ها از سوی آمریکا 
خودداری کرده است. اما سفر ظریف به اروپا 
می تواند در تعیین پاسخ دولت موثر باشد. اگر 
ظریــف از اروپایی ها قول بگیرد که حتی بعد 
از اعام بازگشــت تحریم های سازمان ملل، 
آن ها این تحریم ها را به رســمیت نخواهند 
شــناخت، احتمالا دولت، پاسخی در راستای 
حفظ برجام خواهد داد. اما اگر ظریف در سفر 
به اروپا نتایج ملموســی به دست نیاورد، در 
آن حالت می توان حدس زد که پاســخ دولت 

متفاوت خواهد بود.

جهان

در چنین شرایطی، ظریف تور خود به تقریبا همه کشور های مهم اروپا 
را آغاز می کند. شبکه ان اچ کی در خصوص این سفر نوشته است: »این 
سفر، احتمالا با هدف منصرف کردن قدرت های کلیدی اروپا از موافقت با 
تلاش های آمریکا برای بازگرداندن تحریم های سازمان ملل علیه ایران 

انجام می شود«
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انتخابات دور دوم مجلس يازدهم در ۱۰ حوزه انتخابیه برگزار می شود

راند دوم انتخابات
سخنگوی ستاد انتخابات کشور با اشاره به برگزاری دور دوم 
انتخابات مجلس یازدهم در 10 حوزه انتخابیه گفت: دور دوم 
انتخابــات مجلس یازدهم در حوزه انتخابیه میانه به دلیل رد 
صاحیت یکی از کاندیداها از سوی شورای نگهبان، لغو شده 

 و در سال 1400 برگزار خواهد شد.
سیداســماعیل موســوی دبیر و سخنگوی ســتاد انتخابات 
کشور در گفت وگو با شبکه خبر سیما در خصوص برگزاری 
مرحله دوم انتخابات مجلس شورای اسامی گفت: انتخابات 
سراســری مجلس یازدهم در دوم اسفندماه سال 98 در ۲08 
حوزه انتخابیه برگزار شد که پس از اعام نتایج مشخص شد 
که ۲79 نماینده از جمع ۲90 نماینده حائز اکثریت آرا شــدند 
یعنی ۲0 درصد رای صحیح حوزه انتخابیه را به دست آورده 
اند و به مجلس شورای اسامی راه پیدا کرده اند. 11 نماینده 
از ترکیب نهایی مجلس باقی ماندند که بایســتی انتخابات 

مرحله دوم برای آنها برگزار شود.
وی ادامه داد: براساس تقویم انتخابات بایستی انتخابات مرحله 
دوم در ۲9 فروردین ماه برگزار می شد که به دلیل همزمانی با 
شیوع ویروس کرونا در کشور و ابتا برخی از هموطنان به این 
بیماری ناچار شدیم برای حفظ سامت مردم این انتخابات را 
به تعویق بیندازیم و با هماهنگی هایی که با شورای نگهبان 

انجام شد این انتخابات به ۲1 شهریور موکول شد.
موســوی اضافه کرد: انتخابات مرحله دوم مجلس شــورای 
اســامی در حوزه های انتخابیه ســمیرم و لنجان در استان 
اصفهان، حوزه انتخابیه دهلران، آبدانان، دره شــهر و بدره در 
استان ایام، حوزه انتخابیه کرج، اشتهارد و فردیس در استان 
البرز، حوزه انتخابیه زنجان و طارم در اســتان زنجان و حوزه 
انتخابیه اهواز، حمیدیه، کارون و باوی در اســتان خوزستان، 
حوزه انتخابیه بیجار در اســتان کردســتان، حــوزه انتخابیه 
کرمانشــاه و اســام آباد غرب و دالاهو در استان کرمانشاه، 
حوزه انتخابیه کردکوی، ترکمن، بندر گز و گمیشان در استان 

گلستان برگزار خواهد شد.
وی افزود: البته حوزه انتخابیه میانه در استان آذربایجان شرقی 
هــم در میان این حوزه های انتخابیــه بود که اخیرا به دلیل 
اینکه صاحیت یکی از نمایندگان آن از سوی شورای نگهبان 

رد شد، انتخابات این حوزه در 1400 برگزار خواهد شد.
دبیر ســتاد انتخابات در ادامه تصریح کرد: در ۲8 خرداد سال 
1400 ، انتخابات سراسری ریاست جمهوری را خواهیم داشت 
که در کنارآن انتخابات شــورای اســامی برگزار می شود. 
همچنین در حوزه های انتخابیه ای که انتخابات مجلس هم 
نیاز به انتخاب مجــدد نمایندگان مجلس دارند مانند تهران، 
آستانه اشرفیه، بهار و کبودرآهنگ، تفرش، فراهان و آشتیان 
و حوزه انتخابیه گچســاران و بافت در اســتان کهگیلویه و 
بویراحمد انتخابات میانــدوره ای و همچنین در حوزه میانه، 
انتخابات مرحله دوم مجلس شــورای اسامی برگزار خواهد 

شد.
مدیرکل انتخابات وزارت کشــور در ادامه در خصوص نحوه 
رعایت پروتکلهای بهداشتی در برگزاری انتخابات مرحله دوم 
مجلس شورای اســامی گفت: درخصوص نحوه برگزاری 
انتخابات در شــرایط شیوع کرونا برای اینکه سامت جامعه 

حفظ شــود جلسات مســتمری با وزارت بهداشت و شورای 
نگهبان در سطوح کارشناسی و مدیریتی داشتیم که خروجی 
این نشستها پروتکل بهداشتی انتخابات شد که هم برای قبل 
از انتخابات، روز انتخابات و پس از آن پیش بینی هایی انجام 

شده است.
وی ادامــه داد: برای قبل از انتخابــات، در یک هفته ای که 
تبلیغات انجام می شد با توجه به هیجاناتی که تبلیغات ایجاد 
می کرد و اجتماعاتی شــکل می گیرد و مردم در ستادهای 
انتخاباتی حضور پیدا می کنند، تاش کردیم این اجتماعات 
را کم کنیم و یا به صفر برســانیم، بر همین اساس در قالب 
دستورالعمل بهداشتی هر نوع تجمعی را ممنوع کردیم و اعام 

شد که از فضای مجازی استفاده کنند.
موســوی در همین راســتا اضافه کرد: با نشست هایی که با 
مسئولان رسانه ملی داشتیم برای تبلیغات از ظرفیت ارزشمند 
شــبکه های مختلف صداوسیمای استانی استفاده کردیم. با 
توجه به اینکه 10 حوزه انتخابیه داریم که از هر حوزه دو نفر و 
در مجموع ۲0 نفر در انتخابات رقابت می کنند، برای این افراد 
در 8 اســتانی که انتخابات برگزار می شود، سعی شد برنامه 
های تولیدی در قالب مصاحبه و پخش تیزر در زمان مقرر نیم 
ساعت از شبکه های تلویزیونی و رادیویی استان پخش شد و 
این موضوع جایگزین تجمعات و میتینگ های انتخاباتی شد.
دبیر ستاد انتخابات کشــور درادامه با اشاره به اینکه امروز 8 
صبح زمان تبلیغات انتخاباتی نامزدها به پایان رسید، تصریح 
کرد: خوشبختانه نامزدها همکاری خوبی داشتند و گزارشی از 
تخلف در بازه تبلیغات انتخابات نداشــتیم و حسن استفاده از 
رسانه ملی که آرزوی هر نامزد انتخاباتی بود انجام شد. تمامی 
برنامه ها با نظارت کمیسیون تبلیغات استان که شامل معاون 
سیاسی اســتانداری، رئیس هیات نظارت استان و مدیرکل 
صداوسیمای استان اســت، پخش شد و فضای مجازی هم 
بازتابی از همین برنامه ها بود که از شبکه های مختلف رادیو 
و تلویزیون پخش شده بود. همچنین به دلیل نبود تجمعات، 

هیجانات فروکش کرده و شرایط کاما منطقی بود.
موســوی با بیان اینکه در چند منطقــه نامزدها تصمیم به 
برگزاری اجتماعات با رعایت پروتکلهای بهداشــتی داشتند، 
افزود: دراین راستا بافاصله تذکرات لازم داده و از این مسئله 

پیشگیری شد.
سخنگوی ســتاد انتخابات کشور با بیان اینکه انتخابات فردا 
راس ساعت 8 صبح برگزار خواهد شد، گفت: مدت برگزاری 
این انتخابات 10 ســاعت خواهد بود که در صورت لزوم یک 
یا دو ســاعت هم تمدید می شود. فردا پس از اخذ گزارش از 
استانها، درصورت نیاز به تمدید مدت زمان، تمدید خواهد شد 
اما تا این لحظه بنایی به تمدید انتخابات وجود ندارد چرا که 
در این مدت 10 ساعت فرصت کافی برای رای دادن هست.

وی در خصــوص پروتکلهای بهداشــتی فرایند رای گیری 
نیز گفت: امشــب همه شــعب انتخاباتی که حدود 3 هزار و 
پانصد شعبه هستند، ضدعفونی خواهند شد. همه عواملی که 
در فرایند برگزاری انتخابات به عنوان نماینده فرماندار، عضو 
شعبه، ناظر، بازرس، نیروهای انتظامی همکاری می کنند، از 
ماسک و دستکش استفاده خواهند کرد. مواد ضدعفونی کننده 

در اختیار مردم مراجعه کننــده و عوامل اجرایی قرار خواهد 
گرفت.

موســوی تاکید کرد: توصیه کردیم مــردم نیز پروتکلهای 
بهداشتی را رعایت کنند و در روز رای گیری حتما از خودکار 
شــخصی استفاده کنند. ماسک و دســتکش داشته باشند و 
فاصله اجتماعی را رعایت کنند. همچنین ورودی شــعب با 

فاصله دو متر خط کشی کردیم.
وی ادامه داد: هرچه عوامل اجرایی و رای دهندگان همکاری 
مســتمر در اجرای پروتکلهای بهداشتی داشته باشند و مقید 
باشــند، می توانیم تضمین دهیم که این انتخابات آسیبی به 

سامت افراد جامعه وارد نکند.
دبیر ســتاد انتخابات با اشاره به اینکه احراز هویت مانند دوره 
قبل به صورت الکترونیکی انجام خواهد شــد، افزود: در این 
مرحله عاوه بر مشخص شدن اینکه فرد در این شعبه رای 
داده اســت یا نه و همچنین درکنار تطبیق مشخصات فرد با 
ثبت احوال، مشــخص می شود که آیا در جای دیگری رای 
داده اســت یا نه؟ اعام می شــود که این فرد در این حوزه 
انتخابی در مرحله قبل انتخابات مجلس رای داده است یا نه؟
وی ادامــه داد: این کار به این منظور انجام می شــود که دو 
گروه می توانند در این دوره از انتخابات شــرکت کنند. گروه 
اول افرادی هســتند که در همان حوزه انتخابیه که انتخابات 
در حال برگزاری اســت، در دوم اسفند ماه رای داده باشند و 
گروه دوم افرادی هســتند که در هیچ حوزه ای در دور قبل 

رای نداده اند.
موســوی خاطرنشــان کرد: در انتخابات روز جمعه ثبت اثر 
انگشــت با توجه به حفظ ســامت مردم حذف شده است. 
این موضوع در دوم اســفند به صورت آزمایشی انجام شد که 
موفقیت آمیز بود.وی اشاره کرد: متولدین ۲1 شهریور 1381 
بــه قبل می توانند در این انتخابات شــرکت کنند و مدارک 
مورد نیاز برای رای دادن، شناســنامه و کارت ملی یا شماره 
ملی است یعنی اگر افراد کارت ملی نداشته باشند، شماره ملی 
کفایت می کند و در صورتی که کدملی هم نداشــته باشند با 
هماهنگی های صورت گرفته با سازمان ثبت احوال همکاران 
ما در سراسر کشور، می توانند با مراجعه به ثبت احوال کدملی 

خود را اخذ کرده و در انتخابات شرکت کنند.
دبیر ستاد انتخابات کشور همچنین از مردم خواست تا عاوه 
بر رعایت کامل پروتکلهای بهداشتی، رای دادن را به ساعات 
پایانی موکول نکنند. تجمعات در اطراف شعب انتخابی را به 

حداقل برسانند. فرزندان خردسال را با خود به شعبه نیاورند.
موســوی با اشــاره به اینکه در حدود 100 هــزار نفر اعم از 
مجریان و ناظرین انتخابات، در برگزاری انتخابات همکاری 
خواهند کرد، تصریح کرد: بافاصله پس از پایان رای گیری 
در شــعبه ها و حوزه های انتخابیه که نتیجه انتخابات در هر 
شعبه مشخص می شود و در بخشداری و فرمانداری تجمیع 
می شود، سعی خواهیم کرد در کوتاه ترین زمان ممکن، نتیجه 

انتخابات را اعام کنیم.
مدیرکل انتخابات وزارت کشور همچنین اشاره کرد: بافاصله 
پس از انتخابات، اطاعات رای گیری هر شــعبه به وســیله 
دســتگاههای احراز هویت، به فرمانداری، بخشداری، وزارت 

کشور و شــورای نگهبان اعام می شود و نتیجه انتخابات 
ارسال می شود و این کار به جمع بندی و اعام نتیجه بسیار 
سرعت می بخشد. بنابراین حوزه های انتخابیه ای که تعداد 
کمتری رای دارند و یا واجدین شــرایط کمتری داشتند، بین 
دو تا ســه ساعت بعد با هماهنگی شورای نگهبان به عنوان 
دستگاه ناظر اعام نتیجه می کنیم اما در حوزه انتخابیه ای 
مانند کرج، اهواز و کرمانشاه به دلیل اینکه مرکز استان هستند 
و جمعیت بیشــتری دارند تا صبح روز شنبه همه نتایج اعام 

خواهد شد.
ســخنگوی ستاد انتخابات با تاکید بر اینکه اهمیت انتخابات 
مرحله دوم کمتر از مرحله نخست آن نیست، از مردم خواست 

با حس مسئولیت بالا در انتخابات شرکت کنند.
دبیر ستاد انتخابات کشور در ادامه درخصوص انتخابات ریاست 
جمهوری ســال 1400 نیز گفت: فرایند این انتخابات از اول 
فروردین امسال آغاز شده است. انتخابات ریاست جمهوری نه 
تنها در ایران بلکه در 140 کشور دنیا برگزار می شود. در کنار 
این انتخابات ملی و برزگ انتخابات شوراها را داریم که حدود 
40 هزار شهر و روستا در کشور داریم و سرنوشت هیچ یک از 

این انتخابات به هم وصل نیست.
وی اضافــه کرد: عاوه بر این در ۶ نقطه کشــور انتخابات 
مجلس خواهیم داشــت و در اســتان تهران و مازندران نیز 

انتخابات خبرگان خواهیم داشت.
موســوی در بخش دیگری درخصــوص انتخابات مجلس 
توضیح داد: در حوزه هایی مانند میانه وقتی می گوییم مرحله 
دوم انتخابــات یعنی هیچ یک از نامزدها موفق به کســب 
حدنصاب آرا که ۲0 درصد است، نشدند لذا دو نفر با بیشترین 
آرا بــه مرحله دوم رفته و بین این دو نفر انتخابات برگزار می 
شــود و یکی از این دو بــا هرمیزانی از رای وارد مجلس می 
شود اما انتخابات میان دوره یعنی انتخابات جدیدی برای افراد 
جایگزین برگزار می شود مثا در تهران افراد باید مجدداً ثبت 
نام کنند و صاحیت این افراد بررسی و نامزد شوند و تبلیغات 
کنند تا نهایتا رای گیری صورت بگیرد )یک پروسه 83 روزه 
را طی کنند(.وی اضافه کرد: انتخابات میاندوره ای در صورتی 
برگزار می شــود که در حدفاصل انتخاباتی که مجلس جدید 
تشــکیل می شود تا مجلس بعدی یک نماینده فوت شود یا 
استعفا دهد و یا اعتبارنامه و صاحیت نماینده ای رد شود و به 

هردلیلی یک کرسی نمایندگی خالی شود.
دبیر ستاد انتخابات کشور در پایان در خصوص احتمال تمام 
الکترونیکی شــدن انتخابات 1400، عنــوان کرد: در وزارت 
کشــور از مدتها پیش، برآوردهای لازم انجام شــده و برای 
تمامی حوزه های کشور دســتگاه احراز هویت ساخته شده 
است. همچنین صندوق های رای الکترونیکی برای نیمی از 
حوزه های کشور آماده شده است که بایستی مابقی آن تولید 
شــود. در حال حاضر جلسات وزارت کشور و شورای نگهبان 
پیرامون الکترونیکی شــدن انتخابات برگزار می شود و گام 
به گام مراحل را طی مــی کنیم و امیدواریم این اتفاق مهم 
بیفتد چراکه این موضوع ضرورت دارد و مردم دغدغه تجمع 
در شــعب اخذ رای دارند و همچنین فرایند کار نیز آسان تر 

می شود./
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تأثیرات ريزش بورس بر بازار طلا
رئیس اتحادیه طا و جواهر گفت: طی چند روز اخیر طا نوســانات چشمگیری را 
به خود گرفته است و در این بین به ترتیب طا آب شده و سکه بیشترین نوسانات 
قیمــت را تجربه کرده اند که می توان آن را ناشــی از افزایش تقاضا برای این دو 

کالای سرمایه ای دانست.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از خبرآناین، بازار ســرمایه که تا قله ۲ میلیون 
و 70 هزار واحدی نیز بالا رفت از نیمه دوم مرداد ماه روند ریزشــی را آغاز کرد و 
تاکنون بیش از ۲5 درصد ریزش در شــاخص کل را تجربه کرده و در حال حاضر 

در کانال یک میلیون و 500 هزار واحدی قرار گرفته است.
در چند وقت اخیر کوچ سهامداران از بورس کلید خورده و روند ورود سرمایه به این 
بازار در شهریور ماه منفی شد و تخمین ها حاکی از آن است که تاکنون بیش از 1۶ 
هزار میلیارد تومان نقدینگی از بورس خارج شده است؛ این اتفاق در حالی افتاد که 
در مرداد ماه ۲1 هزار و ۲73 میلیارد تومان، در تیر 3۶ هزار و ۶۶۲ میلیارد تومان و 
در خرداد 10 هزار و ۲41 میلیارد تومان سرمایه حقیقی ها به بورس وارد شده بود.

ابراهیــم محمدولی، رئیــس اتحادیه طا و جواهر در خصــوص مقصد نقدینگی 
سرگردان خارج شده از بازار سرمایه اظهار کرد: طی چند روز اخیر بازار طا و سکه 
و حتی ارز نوســانات چشــمگیری را تجربه کرده اند که می توان آن را نتیجه ورود 

حجم چشمگیری نقدینگی به این بازارها دانست.

این فعال بازار ســرمایه در پاسخ به این پرسش که تغییرات در بازار در کدام حوزه 
محســوس تر اســت؟ گفت: طی چند روز اخیر طا نوسانات چشمگیری را به خود 
گرفته است و در این بین به ترتیب طا آب شده و سکه بیشترین نوسانات قیمت 
را تجربــه کرده اند که می توان آن را ناشــی از افزایش تقاضــا برای این دو کالا 

سرمایه ای دانست.
بررســی ها نشان می دهد افزایش قیمت طا در حالی در بازار اتفاق افتاد که قیمت 
ارز در داخل نیز روندی افزایشــی را طی کرده و در بازارهای جهانی نیز نوســان 
قیمت طا با رشــد قیمت این کالای ســرمایه ای در بازارهای جهانی همراه بود و 
این دو عامل در کنار ورود نقدینگی تازه به بازار زمینه را برای رشــد قیمت ســکه 

و طا مهیا کرد.
 ایــن فعال صنفی با تایید این موضوع تاکید کرد: افزایش تقاضا تنها دلیل افزایش 
قیمت طا و ســکه طی روزهای اخیر نیســت، بلکه افزایش قیمت ارز نیز در این 
خصوص موثر بوده است؛ چراکه بازار طا، سکه، ارز همسو با یکدیگر در حرکت اند 
و همچنین افزایش قیمت طــا در بازارهای جهانی نیز در افزایش قیمت این فلز 
ارزشــمند در بازارهای داخلی بی تأثیر نیست. در حال حاضر اونس جهانی در حال 

شکستن رکوردهای قیمتی تاریخی خود است.
وی در پاســخ به این پرسش که پیش بینی شما از روند قیمتی بازار چیست، گفت: 

نمی توان گفت بازار طا و سکه تنها مقصد نقدینگی سرگردان خارج شده از بورس 
اســت؛ چراکه بازار ارز نیز طی چند روز اخیر نوســانات چشمگیری را تجربه کرده 
است و می توان رد پای نقدینگی را در این بازار دید؛ چراکه تقاضا برای ارز نیز طی 

دو سه روز اخیر افزایشی بوده است.
رئیس اتحادیه طا و جواهر پیش بینی کرد که اگر ورود نقدینگی به بازارهای طا، 
ســکه و ارز به همین ترتیب ادامه پیدا کند و تقاضا برای این کالاهای سرمایه ای 

کماکان بالا باشد به احتمال زیاد بازار با افزایش قیمت مواجه خواهد شد.

تنها 18 درصد از قانون بهبود فضای کسب وکار 
اجرایی می شود

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی ایران گفت: بیش از 18 درصد قانون بهبود فضای 
کسب و کار که در سال 91 تصویب شده، اجرایی نمی شود و آن هایی که باید مجریان این قانون باشند 

از همه قانون گریزتر هستند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، غامحسین شافعی در مراسم گرامیداشت روز ملی صنعت 
که در نمایشگاه بین المللی مشهد برگزار شد، در خصوص مشکات حوزه صنعت اظهار کرد: مشکات 
در حوزه صنعت از 15 سال پیش تاکنون تفاوتی نکرده اند. ما در مساله اقتصاد در سیستم قاعده گذاری 

مشکل داریم تا این قاعده درست نشود هیچ اتفاق خاصی نمی افتد.
وی افزود: اقتصاد ما مثل یک دیوار فرسوده  است که روی آن را گچ و کاغذ دیواری می کنیم و چند 
روزی ظاهر خوبی دارد، اما از پشت هر روز فرسوده تر می شود و کسی نیست که پی این دیوار را درست 
کند. دولت ما از یک سو گلوی خود را گرفته و فشار می دهد و از طرف دیگر فریاد می کشد که خفه 

شدم. اگر این مساله را درست نکنیم، علی رغم همه تاش ها به نتیجه مطلوبی نمی رسیم.
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران تصریح کرد: تعریف مشخص و درستی از تولید و 
نوع آن نداریم. چقدر از صنعت ما مونتاژ و چه میزان خام فروشی است؟ چقدر از صنعت ما ارزبری دارد؟ 
اگر میزان ارزی که ما خرج می کنیم را با ارزی که در کالاهای توسعه ای دریافت می نماییم، مقایسه 

کنیم، خواهیم دید ارز خرج شده به مراتب بیشتر است. 
شــافعی در خصوص مقابله با تحریم ها عنوان کرد: ما به جای اینکــه در برابر تحریم برای فعالان 
اقتصادی تســهیل گری کنیم، برعکس عمل می کنیم، زمانی هم کــه حرف می زنیم می گویند این 
تصمیم حاکمیتی است؛ یعنی ما کنار برویم؛ زیرا بخشی از حاکمیت نیستیم. در حالی که قانون اساسی 
اقتصاد را به سه بخش دولتی، خصوصی و تعاونی تقسیم می کند و هیچ جدایی میان آن ها ایجاد نکرده، 

اما زمانی که بحث تصمیمات اصلی پیش می آید، تصمیم حاکمیتی است.
وی بیان کرد: بیش از 18 درصد قانون بهبود فضای کسب وکار که در سال 91 تصویب شده، اجرایی 
نمی شــود و آن هایی که باید مجریان این قانون باشند از همه قانون گریزتر هستند. فعالان اقتصادی 
راه های بســیاری  می دانند که دولتی ها هیچ کدام از آن ها را نمی دانند. اگر قرار است کار اصولی انجام 

شود، باید فعالان اقتصادی را با اطمینان در تدوین برنامه هفتم توسعه مشارکت دهیم.

شارژ حساب 60 میلیون نفر 
برای خرید اقلام غذایی 

نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: در صورت تصویب طرح تامین کالا های اساسی حساب 
یارانه ای ۶0 میلیون نفر هر سه الی چهار ماه به صورت غیرنقدی برای خرید اقام اساسی غذایی شارژ 
خواهد شد.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از صدا و سیما، سید محمدرضا میرتاج الدینی با اشاره به 
برگزاری چندین نشست تخصصی با حضور مسئولان دولتی و کارشناسان مرکز پژوهش های مجلس 
برای بررسی طرح تامین کالا های اساسی، افزود: طرح اولیه را تغییر و ارتقا دادیم، در طرح اولیه تامین 
کالا های اساسی صرفا با ارز دولتی مد نظر بود، اما ما گفتیم که باید در حمایت از معیشت مردم قدرت 

خرید را افزایش دهیم.
وی ادامه داد: در صورت تصویب طرح تامین کالا های اساســی، حساب یارانه ای ۶0 میلیون نفر هر 
3 الی 4 ماه به صورت غیرنقدی برای خرید اقام اساســی غذایی شارژ خواهد شد، این یارانه جدای 
از یارانه نقدی و باعوض خواهد بود.۶0 میلیون نفر یارانه بگیر که شامل اقشار متوسط و متوسط به 
پایین جامعه می شوند مشمول این طرح می شوند و کارت یارانه آن ها هر سه الی چهار ماه به صورت 

غیر نقدی از سوی دولت شارژ خواهد شد، این عاوه بر واریز یارانه نقدی خواهد بود.
به گفته میرتاج الدینی این یارانه غیرنقدی در واقع اعتبار خرید کالا است که بر اساس تعداد نفرات یک 
خانواده و در حســاب یارانه ای سرپرست خانواده شارژ می شود و مشمولان با مراجعه به فروشگاه های 
دارای کد اقتصادی می تواند صرفاً برای خرید مواد غذایی مورد نیاز خانواده اقدام کنند. حدود ۲0 قلم 
کالا که عموماً از سوی بانک مرکزی به عنوان کالای اساسی اعام می شود با این کارت ها قابل خرید 
هستند.وی تصریح کرد: برای نیمسال دوم 1399، حدود 30 هزار میلیارد تومان اعتبار برای این طرح 
لازم است و اکنون نیز بحث ما با دولت در تامین منابع است، پیشنهاد هایی از سوی کمیسیون و مرکز 
پژوهش های مجلس برای تأمین منابع ارائه شده است لذا اگر توافقی با دولت در این خصوص انجام 

گیرد طرح تامین کالا های اساسی یکی از طرح های خوب مجلس یازدهم خواهد بود.
آقای میرتاج الدینی تقویت قدرت خرید مردم در این شرایط اقتصادی را هدف اصلی این طرح خواند 
و گفت: طبق آمار مرکز پژوهش ها میانگین مواد غذایی مورد نیاز یک نفر در خانواده، 1۲0 هزار تومان 
اســت البته این رقم در شرایط مختلف، متفاوت است لذا ما می خواهیم حداقل 50 درصد این رقم را 
برای خانواده ها تامین کنیم. این کارت امکان نقدشوندگی ندارد و صرفاً برای خرید در فروشگاه هاست 
در همان کارت یارانه نقدی شارژ می شود. سعی خواهد شد دارندگان این یارانه به سمت فروشگاه هایی 
که دارای تخفیف ویژه برای این نوع خرید هستند هدایت شوند که رونق خوبی را نیز در فروشگاه ها 
به همراه خواهد آورد.نایب رئیس کمیســیون برنامه و بودجه خاطر نشــان کرد: این یارانه غیر نقدی 
باعوض است و تا زمانی که از این شرایط عبور کنیم به عنوان یک حمایت یارانه ای از مردم خواهد 
بود. در طرح هدفمنــدی یارانه ها نیز عاوه بر یارانه نقدی، واریز یارانه غیر نقدی هم وجود دارد، اما 
تاکنون فقط یارانه نقدی به مردم داده می شــد لذا این طرح چیزی شبیه به یارانه غیر نقدی است، ما 
می خواهیم امنیت غذایی خانوار ها را تامین کنیم.به گفته وی اگر توافق خوبی صورت بگیرد در نیمه 
دوم امســال این طرح عملیاتی خواهد شد.نمایندگان مجلس در تاریخ ۲9 تیرماه با یک فوریت طرح 

تامین کالا های اساسی موافقت کرده بودند.

خبر

بررسیابعادطرحمجلسبرایخودرودارکردندهکهایپایینباسهامعدالت؛

ماشینسواریباسهامعدالت
درحالی که هنوز گروهی 
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با گذشــت  افــراد  از 
ثبت نام  از  ماه  چندین 
در سایت شرکت های 
خودروی  خودرو ســاز، 
نکرده اند  دریافت  را  خود 
موســوی،  ســید علی 
اقتصادی  عضوکمیسیون 
اسامی  شورای  مجلس 
شــدن  »خودرودار  طرح 
و  کم درآمد  خانوارهــای 
دهک های پایین جامعه را از طریق ســهام 

عدالت« مطرح کرده  است.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« مدتی 
اســت که خریدوفروش خــودرو تبدیل به 
منبع درآمدی برای دلال های خودرو شــده 
است. این افراد با ثبت نام خودروهای داخلی 
و با اســتفاده از نوســان قیمت هــا در بازار، 
خــودروی تحویلی خود را با قیمتی بیشــتر 
به فروش می رســانند و از این طریق ســود 
بســیاری به دســت می آورند. این اقدامات 
در کنــار تغییرات نــرخ ارز، انحصار در بازار 
تولیدکنندگان  برخی  و سودجویی های  تولید 
خودروهــای داخلی برای بــالا بردن قیمت  
خــودرو در بازار وضعیت نامناســبی را برای 
خریدوفروش این محصــول به وجود آورده 
به طوری که بسیاری از اقشار جامعه قدرت 
خرید خــود را برای تهیه خودرو از دســت 
داده اند. وجــود چنین شــرایطی نمایندگان 
مجلــس انقابی یازدهم را بر آن داشــته تا 
طرح »خودرو دار کــردن دهک های پایین 
جامعه با ســهام عدالــت« را ارائه دهند، اما 
دیدگاه مردم نسبت به چنین طرحی چیست؟ 

آیا امکان عملی شدن آن وجود دارد؟
به میــان مردم رفتیــم تا نظر آنــان را در 
خصوص این طرح بدانیــم، گروهی موافق 
این طرح بودند و اظهار داشــتند که اقشــار 
ضعیــف جامعه می توانند پــس از خودرو دار 
شدن با آن کار کنند و کمک خرجشان باشد، 
اما گروه مخالف طرح معتقد بودند که مردم 
برای تهیه مایحتــاج و خورد و خوراک خود 
با مشکل مواجه هســتند و دولت و مجلس 
ابتدا باید مشکاتی از قبیل مسکن، خوراک 
و پوشــاک مردم را حل کند ســپس به فکر 
خودرودار کردن مردم و عملیاتی کردن چنین 

طرح هایی باشد.
یک نمایشــگاه دار خودرو می گوید: اگر این 
طرح عملی شود نتیجه بسیار خوبی به همراه 
دارد؛ چراکــه تعداد زیادی از افراد دیگر توان 
خرید خــودرو را ندارند، مثــا کارگری که 
ماهیانــه ۲ تا ۲ میلیــون و 500 هزار تومان 
در آمد دارد با هزینه های سرسام آور امروز چور 

می تواند خودرو بخرد؟
احمــد قرائی در گفت وگو بــا »صبح امروز« 
ادامــه می دهــد: دلیل اینکه شــرکت های 
خودرو ساز به وعده های خود عمل نمی کنند 
تغییرات قیمت قطعات خودرو از زمان ثبت نام 
تا زمان تحویل آن است. درواقع شرکت های 
تولیدکننده خودرو نیز برای جلوگیری از ضرر 
خود دیر تر اقدام به تحویل خودرو ها می کنند. 
ثبات قیمت ها برای مــا اهمیت زیادی دارد؛ 
چراکه به عنوان مثال مشــتری هایی داریم 
که 70 میلیون تومان پول فراهم می کنند تا 
خودرویی بخرند، اما وقتی برای خرید ماشین 
مــورد نظر خود مراجعــه می کنند با افزایش 
قیمت ها روبه رو می شــوند و این چرخه مدام 

ادامه دارد.
نوسانات قیمت خودرو بايد در حد 500 

هزار تومان باشد نه 20 میلیون
وی با بیان اینکــه »مهم ترین اقدام در این 
حوزه ثابت نگه داشــتن قیمت  خودرو است« 
اظهار می کند: دولــت و مجلس هر اقدامی 
که انجام می دهند باید در راســتای کاهش 
نوسانات قیمت باشد و اگر قرار است افزایش 

قیمتی رخ دهد در حد 500 هزارتومان باشــد 
نــه 15 تــا ۲0 میلیون تومــان؛ چراکه این 
شــرایط به ضرر تمام اقشار از  جمله مردم و 

نمایشگاه داران است.
سود جويی از طرح ماشین دار كردن مردم 

با سهام عدالت
به گفته قرائی، نمایشــگاه داران برای شرکت 
در این طرح می توانند به طور واسطه ای بین 
مردم و سرمایه داران عمل کنند تا با این کار 
به قشر آســیب پذیر و کم درآمد جامعه کمک 
شــود. ممکن است در این بین افرادی سهام 

عدالت برخی از خانواده ها را جهت اســتفاده 
بیشتر خود خریداری کنند، اما می توان کاری 
کرد تا در این اقســاط بلند مدت ســند به نام 
شخص زده نشــود و به صورت لیزینگ باشد 
در این صورت افراد اقدام به خریدوفروش آن 

نخواهند کرد.
طرح ماشین دار شدن با سهام عدالت 

قیمت ها را كاهش نمی دهد
یک نمایشــگاه دار دیگر نیز در خصوص این 
طرح می گویــد: از  آنجایی که بســیاری از 
وعده های دولت بی نتیجه مانده، این طرح نیز 
ممکن است در حد حرف باقی بماند و عملی 
نشود. اما اگر انجام شود اقدام مثبتی است به 
شــرط آنکه واقعا برای اقشار ضعیف باشد و 
به نفع گروهی خاص نباشــد . باید بدانیم این 
طرح باعث کاهش قیمت ها نخواهد شد؛ زیرا 
ســرمایه داران عامل اصلی قیمت گذاری در 

بازار هستند.
علی بشــاش ادامه می دهد: بسیاری از اقشار 
نیازمند، دارای ســهام عدالت نیستند، اما از 
ســوی دیگر افرادی که بــه آن هیچ نیازی 
ندارند از ســهام عدالت برخوردارند؛ به همین 
دلیل تمام اشــخاص ضعیــف نمی توانند از 
این مزیت اســتفاده کننــد. همچنین ممکن 
اســت که روند اجرا و عرضه آن نیز به طول 

بیانجامد .
قشر ضعیف جامعه توانايی پرداخت 

استهلاک خودرو را ندارد
محمــد ابراهیمی نیز که صاحب نمایشــگاه 
خودرو اســت، در این رابطه توضیح می دهد: 
در حــال حاضــر قیمــت خــودرو و هزینه 
استهاک آن به قدری افزایش پیدا کرده که 
اکنون طبقه ای به نام متوسط نداریم و جامعه 
تنها به دو قشــر ثروتمند و ضعیف تقســیم 
شده است. اقشــار ضعیف جامعه نیز توانایی 
پرداخت هزینه اســتهاک خودرو را ندارند؛ 
بنابر این بهتر اســت که دولت این طرح را در 

قالب کمک هزینه خرید منزل اجرایی کند.
به گفتــه وی از آنجایی که ســرمایه داران 
قیمت ها را مشــخص می کنند و هیچ گاه به 
نفع اقشــار ضعیف اقدامی انجام نمی دهند، 
افزایش عرضه در اثر این طرح نیز نمی تواند 
به کاهش و ثبات قیمت ها کمک کند. من به 
عنوان یک فعال در بازار خودرو به شــدت با 
این طرح مخالف هستم و معتقدم که کمکی 

به رفع مشکات اقتصادی نخواهد کرد.
دولت اول بايد تکلیف خودرو های ثبت نامی 

را مشخص كند
رئیس اتحادیه نمایشگاه داران خودرو با بیان 
اینکه »مــن قادر به هیچ گونه برداشــتی از 
این طرح نیســتم و متوجه منظور نمایندگان 
مجلــس از این طرح نمی شــوم« می گوید: 

اکنون افرادی که برای خرید خودرو ثبت نام 
کرده انــد، نمی توانند آن را از شــرکت های 
تولید کننده دریافت کنند. همچنین  مشخص 
نیســت که ایــن طــرح جدید چــه میزان 
موفقیت آمیز خواهد  بــود؛ بنابراین ابتدا باید 
تکلیف تحویل خودرو های ثبت نامی مشخص 

و سپس از طرحی جدید رونمایی شود.
حمید رضا حیــدری می افزایــد: صنف ما با 
مشــکات زیادی چون رکود و تورم حاکم 
بر بــازار، مالیات متمــم و همچنین مالیات 
بــر ارزش افزوده روبه رو اســت؛ بنابراین از 
عرضه هرچه بیشــتر خودرو در بازار و تامین 
چراکه  مردم خوشــحال می شویم؛  تقاضای 
باعث شکسته شــدن قیمت ها می شود، بازار 
به ثبات می رســد و قیمت ها به حالت اولیه 
باز می گردد. از ســویی دیگر باید توجه داشت 
که بومی ســازی قطعات خــودرو نیز امری 
مثبت است که ما همیشه به دنبال آن بودیم 

تا مشکل عرضه آن در کشور حل شود.
خريد خودرو از سايت های اينترنتی 

مشکل آفرين است
حیدری با بیان اینکه »خرید از ســایت های 
اینترنتــی از جملــه شــیپور و بــازار برای 
خریداران اتومبیل مشکل به وجود می آورد« 
تصریــح می کند: جمعه بازار ماشــین هم به 
اتومبیل فروشان مشهد  نمایشگاه داران و  نفع 
نیست و توجیهی ندارد و این بازار بیشتر برای 

کسب سود شهرداری است.
با وجود اینکــه جنبه های عملیاتی این طرح 
مشخص نیســت و هنوز هم برای قشرهای 
گوناگون جامعه اجرایی شــدن آن شــفاف 
نشده و انتقاداتی نسبت به آن وجود دارد، اما 
سیدعلی موســوی، عضو کمسیون اقتصادی 
مجلس شــورای اسامی که طراح اصلی آن 
اســت، نظری مخالف در برابر انتقادها دارد 
و معتقد اســت که این طرح قابلیت عملیاتی 

شدن دارد.
احداث كارخانه های خودرو سازی در 

مناطق محروم
نماینده مردم ملــکان در گفت وگو با »صبح 
امروز« با بیــان اینکه »از آنجایی که فاصله 
طبقاتی بین اقشار جامعه ما رخنه کرده است، 
در ایــن طرح تیراژ خــودرو بالا خواهد رفت 
و جهش تولید به طور چشــمگیری افزایش 
بیــان می کنــد: همچنین  یافت«  خواهــد 
کارخانه هــای جدیــدی در مناطق محروم و 
شهر های کمتر توسعه یافته ایجاد خواهد  شد 
و نکته جالب طرح این است که در آن پولی 

رد و بدل نخواهد  شد.
وی ادامه می دهــد: در گفت وگویی که چند 
روز پیش با رئیس ســازمان بورس داشتیم، 
ایشــان اظهار کردند که مبلغ سهام عدالت 

خانوار هــای کم درآمد و دهک هــای پایین 
جامعه که یک میلیون تومان بود به 30 تا 35 
میلیون تومان افزایش یافته است؛ از آنجایی 
که معیار و اولویت ما خانواده های چهار نفره 

هستند به راحتی می توانند خودرو دار شوند.
موســوی با بیان اینکه »این طرح خودرو ساز 
را نیــز توانمند می کنــد« تصریح می کند: با 
این طرح هم سهام افراد باقی می ماند و هم 
صاحب خودرو می شــوند. از ســوی دیگر به 
دلیل اینکه این سهام ها از شرکت های بسیار 
معتبر است نوعی سرمایه گذاری نیز محسوب 
می شود. در این طرح افراد ابتدا ۲0 درصد از 
سهام خود را واگذار می کنند و در مدت زمان 
یک تا دو سال که مهلت پرداخت آن را دارند 

سهام دار شرکت محسوب می شوند.
این نماینده مجلس در پاســخ به انتقاد برخی 
از افــراد در خصوص اینکــه »مجلس باید 
اول به فکر معیشــت و مسکن مردم باشد« 
توضیح می دهد: مجلــس در خصوص تمام 
مسائل همه جانبه حرکت می کند و به تازگی 
طرحــی دو فوریتی برای خانه دار کردن مردم 
به تصویب رســید و طرح معیشتی حمایت از 
خانوار های کم در آمد را نیز بنده مطرح کردم.

توانمند سازی خودرو سازان بهانه های آنان 
را رفع می كند

عضو کمســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اسامی خاطرنشان کرد: در مجلس شورای 
اسامی تمام سعی خود را می کنیم تا این طرح 
پس  از تصویب، در مدت زمان یک ماه اجرایی 
شود. در این اقدام با ایجاد کارخانه های جدید 
و توانمند ســازی خودرو سازان، دیگر بهانه ای 
برای عدم رعایت تعهدات این شــرکت ها در 
قبال تحویل به موقع خــودرو وجود نخواهد 

داشت.

511/5هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)3827(
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتــی و اراضی و 
ســاختمانهای فاقد ســند رســمی نظر به دســتور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/۲0 و برابر رای شــماره 1399۶030۶0050038۲7و 
1399۶030۶0050038۲8و 1399۶030۶0050038۲9  مــورخ 99/0۶/04  هیــات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بامعارض آقایان رضا مهرانی کیا و 
عباس مهرانی کیا و خانم زکیه مهرانی کیا همگی فرزندان مصطفی هر کدام نســبت به دو دانگ مشاع 
از ششــدانگ یکباب مغازه به مســاحت 90/10 مترمربع از پاک شماره 53۶ فرعی مجزی شده از 147 
فرعی از 10۶ اصلی واقع در اراضی چشــمه مراد بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک 
رسمی اقای امیر عید فرزند محمدعلی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 
15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شــهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعــی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگــردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و 
صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . تاریخ انتشار نوبت اول 99/0۶/۲۲ تاریخ 

انتشار نوبت دوم 99/07/0۶   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

511/6هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)4311(
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 1390/09/۲0 و برابر رای شــماره  1399۶030۶005004311 مورخ 99/0۶/17  هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض خانم مریم 
رستمی فرزند عبدالرسول نسبت به ششدانگ یکباب محوطه مشتمل بر بنا به مساحت ۲۶7/88 مترمربع 
از پاک شــماره 1۲1 فرعی از 41 اصلی واقع در اراضی کاظم اباد بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشــابور 
خریداری از مالک رسمی اقای حسن جعفری پور فرزند غامعلی  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این 
اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از 
تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند 
معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محــل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویــل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 

99/0۶/۲۲ تاریخ انتشار نوبت دوم 99/07/0۶   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

قرائی:ممکناستدر
اینبینافرادیسهامعدالت
برخیازخانوادههارابرای
استفادهازاینطرحخریداری
کنند،امامیتوانندکاری
کنندتادراقساطبلندمدت،
سندبهنامشخصزدهنشودو
بهصورتلیزینگباشددراین
صورتنمیتواننداقدامبه
خریدوفروشآنکنند
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بسیاریازوعدههایدولت

بیاثرمانده،اینطرحنیز

ممکناستدرحدحرفباقی

بماندوعملینشود،امااگر
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یک روانشناس بالینی پاسخ داد:

اثرات منفی کمال گرایی چیست؟
یک روانشناس بالینی با اشــاره به اینکه کمال گرایی دارای اثرات منفی بسیار زیادی است، گفت: 
اولین اثر منفی این است که فرد برای به دست آوردن استانداردهای سطح بالا در فشار است و این 

تنیدگی و فشار باعث می شود که احساس خستگی و فرسودگی کند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، احسان متین فر، با بیان اینکه »زمانی که انسان ها به 
دنیا می آیند تصوری در مورد خود ندارند و نمی دانند که از چه ویژگی هایی برخوردار هســتند. فرد 
نه تنها خود را نمی شناســد بلکه بعضی از نظریه پردازها معتقدند که فرد تفاوتی بین خود و محیط 
پیرامون هم نمی تواند قائل باشــد؛ بنابراین عدم وجود هویت همراه می شود« اظهار کرد: هیجاناتی 
که تجربه می کنیم اصولا در مورد والدین و مراقبان اولیه است. فرد اگر در دوران نوزادی هیجانات 

مثبت تجربه کند، احساس خوشبختی و خوشایندی نسبت به خود خواهد داشت.
این روانشــناس بالینی اضافه کرد: زمانی که والدین در دوران کودکی از فرزند خود برای هر کاری 
که انجام می دهد ایراد می گیرند، به تدریج فرد احساس شرم می کند و این ایراد گرفتن بذر شرم و 
نقص را در زمین حاصل خیز ایجاد می کند. فرزندان در دوران کودکی نیازمند احساس ارزشمندی از 
سوی والدین هستند و اگر این احساس را از سوی والدین به دست نیاورند، به عبارتی دق می کنند 

و انگار دنیا روی سرشان خراب می شود.
وی با بیان اینکه »والدین آن بستر و زمینه کمال گرایی را برای فرد به وجود می آورند که آن شرم 
و نقصی اســت که در فرد به وجود آمده و تصــور می کند که عیب و ایرادی دارد و برای اینکه بار 
دیگر آن احساس شرم را نداشته باشد به کمال گرایی روی می آورد« گفت: ما همیشه می گوییم اگر 
والدین می خواهند یک بازخورد نســبت به رفتار و عملکرد کودکان در زمانی که آن ها کاری اشتباه 
انجام می دهند، داشــته باشند باید به این نکته توجه کنند که رفتار و عملکرد کودک از شخصیت، 

هویت، وجود و ارزشمندی منفک شود. 
این روانشــناس بالینی ادامه داد: باید گفت که »من تو را دوســت دارم اما این کار اشتباه را انجام 
دادی و ممکن است به واسطه این اشتباه بعضی امتیازات را از دست بدهی اما ما تو را دوست داریم 
و یاد بگیر که بار دیگر این اشــتباه را انجام ندهی«. اتفاقی که در این زمینه صورت می گیرد، این 

است که افراد کمال گرا دوباره با آن احساس شرم و نقص مواجه نشوند.
متین فر اظهار کرد: کمال گرایی زرهی اســت که باعث می شــود افراد دوباره آن احساسات شرم و 
نقص را نداشــته باشند و به این دلیل برای خود قوانین و معیارهایی در نظر می گیرند که در مقابل 
دیگران دچار شــرم نشوند. قوانینی که فرد برای خود در نظر می گیرد، در واقع زرهی ایجاد می کند 
و کارکرد زره این است که در برابر آسیب ها از فرد محافظت کند، اما همان طور که زره یک شیء 
محکم، سخت و انعطاف ناپذیری است، کمال گرایی هم مانع از این می شود که رفتاری انعطاف پذیر 
و متفاوتی داشــته باشــد. کمال گرایی بر خاف ذات ما عمل می کند و به هیچ وجه اجازه نمی دهد 

که ما رشد و پیشرفت را تجربه کنیم.
  این روانشــناس بالینی گفت: با وجود اینکه کمال گرایی به فرد آســیب می زند و باعث مشکات 
عدیده ای در ســطح روانشناختی می شود، اما افراد به واسطه اینکه یا نتایج مثبت دارد یا فرد تصور 
می کنــد نتایج مثبت دارد، به آن رفتار ادامه می دهد. این افراد تصور می کنند که کمال گرایی باعث 
می شــود آن ها تاش و پشتکار بیشتری انجام دهند و به ســمتی حرکت کنند که به مهارت ها و 

توانمندی های خود اضافه کنند و حس خاص بودن به آن ها دست  دهد. 
به اعتقاد متین فر این موضوع در حالی است که کمال گرایی دارای اثرات منفی بسیار زیادی است. 
اولین اثر منفی این است که فرد برای به دست آوردن استانداردهای سطح بالا در فشار است و این 
تنیدگی و فشار باعث می شــود که احساس خستگی و فرسودگی کند. این احساس باعث می شود 
که به زبان ساده کاسه صبر فرد لبریز و  تحریک پذیر شود و بسیار راحت می تواند از کوره در برود 
و با از کوره در رفتن شــاهد این موضوع هســتیم که این افراد اشتباهات و تعارضات بین فردی را 
تجربه می کنند. دومین اثر منفی کمال گرایی این اســت که فرد ارزشمندی خود را صرفا بر مبنای 
آن اســتانداردهای سطح بالا قرار می دهد و آســیب پذیر می شود و در معرض مشکات دیگر قرار 
می گیرد. مشــکل سوم این اســت که فرد از خود توقع بالایی دارد و زمانی که موفقیت خود را بی 
ارزش می داند، حال او با آن موفقیت خوب نمی شــود، در نتیجه برای خود اســتانداردهایی بالاتر 

می گذارد و این توقع زیاد قابل دستیابی و یا غیر قابل دستیابی است.

 نرخ شهریه مهدهای کودک 31 درصد افزایش 
یافت

معاون امور اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور از افزایش 31 درصدی نرخ شهریه مهدهای کودک 
خبر داد.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، حبیب الله مسعودی فرید با اشاره به شهریه مهدهای 
کودک اظهار کرد: در مورد این موضوع برنامه ای  با ســازمان حمایت از مصرف کنندگان داشــتیم. 
بر همین اســاس الگویی پیشــنهاد شــد و با برآورد نیروی انسانی، ســاختمان و فضای فیزیکی، 
تجهیزات و ســایر هزینه های جاری، همچنین با توجه به تورم ها و درنهایت با نظر سازمان حمایت 
از مصرف کنندگان و سازمان بهزیستی افزایش 31 درصدی نرخ پایه مهدهای کودک مورد موافقت 

قرار گرفت.

الزامی شدن استفاده از ماسک و دستکش در 
سرویس مدارس

مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های کشور درباره ضمانت اجرایی رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
توسط رانندگان سرویس مدارس توضیح داد.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، مرتضی ضامنی با اشاره به ضمانت 
اجرایی رعایت دستورالعمل های بهداشــتی توسط رانندگان سرویس مدارس، اظهار کرد: در حوزه 
حمل و نقل عمومی، وزارت بهداشــت دســتورالعمل هایی را اباغ کرده است که این اباغیه ها در 
حوزه سرویس مدارس هم رعایت خواهند شد. مواردی که باید رعایت شود از طریق شهرداری ها به 
رانندگان اعام شده و در ادامه با ارائه روش های آموزشی و پیامکی به رانندگان تأکید خواهد شد.
مدیرعامل اتحادیه تاکســیرانی های کشور با بیان اینکه »استفاده از ماسک، دستکش و ضدعفونی 
مســتمر خودرو از الزاماتی اســت که حتما باید انجام شود« تصریح کرد: دانش آموزان نیز در طول 
سفر موظف به استفاده از ماسک هستند. همچنین غربالگری به صورت مرتب در حوزه حمل ونقل 
عمومی در حال انجام اســت و در صورتی که راننده ای عائمی داشــته باشد باید تست بدهد و در 

صورت مثبت شدن تا زمان رفع کامل بیماری و اعام پزشک، اجازه فعالیت نخواهد داشت.

اخبار 

روایت»صبحامروز«ازشهروندانیکهپشتالماسوارونهمشهدزندگیمیکنند؛

منگمشدهام،مرامجویید
اگر برای تفریح در پارک 
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ساحلی آفتاب یا برای 
خرید پایت به الماس 
شــرق و بازارهــای  
شده  باز  آن  منشــعب 
چشمانت  حتماً  باشــد، 
منظره ای را دیده که نه 
شباهتی به روستا دارد و 
نــه هیــچ شــباهتی با 
شهرنشینی.  مؤلفه های 
»اســماعیل آباد« یــک 
منطقه مسکونی در دهستان طوس، بخش 
مرکزی شهرستان مشــهد است که طبق 
آمار خانه بهداشت ۶ هزار نفر جمعیت دارد، 
اما اســماعیل آباد که بخشی از شهر مشهد 

است چگونه منطقه ای است؟ 
بــه گــزارش روزنامه »صبح امــروز« در 
حالی کــه پرتوهــای نور مــاه در نبرد با 
شــکاف های میان ابرهاســت خانه را به 
مقصد اسماعیل آباد ترک می کنم وقتی به 
میدان عطار که مقابل پارک ساحلی آفتاب 
است می رسم هوا همچنان در گرگ ومیش 
به سر می برد و نســیم مایمی صورتم را 
نــوازش می کند. منتظــر می مانم تا بعد از 
رســیدن فعال فرهنگی و اجتماعی منطقه 
اسماعیل آباد و یکی از همکاران عکاسم که 
قرار اســت روایت امروز را به تصویر بکشد 

به محل مورد نظر برویم.
دقایقــی بعد که هوا روشــن تر می شــود 
زباله گردهایــی را می بینــم کــه بــاری  
نســبتاً ســنگین را بر دوش می کشــند و 
در گوشــه وکنار دنبال ضایعــات و کارتن 
می گردند. وقتی همراهانم می رسند افکارم 
را پس می زنم تا با چشــمانی باز و گوشی 
شــنوا بتوانم تمام وقایعی کــه در انتظارم 
هســت را ثبت کنم. حرکــت که می کنیم 
کمی جلوتر قامت مردهایی را می بینم که 
تا کمر در گاری زباله خم شــده اند و دنبال 
یافتن هر چیزی هســتند که از فروش آن 

بتوانند هزینه موادشان را تأمین کنند.
چیــزی که بیشــتر از همه حیــرت زده ام 
می کند رفت وآمد ماشــین های گران قیمت 
در این منطقه اســت، امــا حدس زدن در 
مورد اینکــه راننده های ایــن خودرو های 
لاکچری ســاعت ۶ صبح در اسماعیل آباد 
چه می خواهند کار دشواری نیست؛ چرا که 
در این منطقه یافتن مواد مخدر با کیفیت، 
برای معتادان بالاشهری امری عادی است.
وقتی مقابل پارکی در ابتدای اسماعیل آباد 
متوقف می شــویم تابلو »دی آی ســی« 
توجهم را جلــب می کنــد؛ چراکه حضور 
چنین مرکزی را در این قســمت از منطقه 

نمی توانم درک کنــم. وقتی در پارک قدم 
می زنیــم محمد خســروی، فعال فرهنگی 
و اجتماعــی اســماعیل آباد در این رابطه 
می گوید: »بهزیستی نظارت خوبی در مرکز 
دی آی ســی ندارد و حضــورش در بافت 

شهری مزاحم مردم است«.
وعده فرماندار كه هنوز تحقق نیافته

در گوشــه و کنار این پارک که قباً محل 
بوده ، کارتن خواب های زن و  دفن مردگان 
مــردی را می بینم که در خودشــان مچاله 
شده اند. یاد قول فرماندار مشهد به رسانه ها 
می افتم که قــرار بود زنــان کارتن خواب  
را ســاماندهی کننــد، اما آنچــه می بینم 
خاف چنیــن وعده ای را اثبــات می کند،   
مگر مســؤولان ما درنیافته اند که مردم از 

وعده های بی عمل به ستوه آمده اند؟
وقتی از پارک خارج می شــویم خســروی 
می گویــد: »ایــن افراد با طلوع خورشــید 
برای جمع آوری ضایعات به مناطق آبکوه، 
ســجاد، فرامرز و.... می رونــد«. در همین 
زمان نیسانی که برچسب شهرداری مشهد 
بر بدنه آن حک شــده  خانم هایی را ســوار 
ماشین می کند تا برای کندن علف های هرز 

جدول ها به محل های مورد نظر ببرد.
همانطــور کــه در حال گشــت در منطقه 
اسماعیل آباد هســتیم به مسجد »الفاروغ« 
اهل تســنن می رســیم، طبــق اظهارات 
خســروی »نصف ساکنان این منطقه سنی 
هستند و بیشترشــان به روستاهای اطراف 
»سرخش« تعلق دارند  که بعد از خشکسالی 
سرخش دسته دسته ساکن مشهد می شوند 
و در حاشیه شــهر زندگی می کنند«. وقتی 
اســماعیل آباد می رســیم  به کال معروف 
چیزی که بیشــتر از همه ذهنت را مشغول 
می کند اختاف شــدید طبقاتی اســت. در 
این قســمت از شــهر مردمانی در گودال 
زندگــی می کنند که شــاید تصورش برای 
برخی ســخت باشــد. هر چند شهرداری و 
سپاه پاسداران با جمعیت هال احمر استان 
سالن های ورزشــی را تجهیز کرده اند تا به 
صــورت قانونی بتواننــد کارتن خواب ها را 

اسکان دهند.
از خســروی می خواهم راجع به کال برایم 
توضیــح دهد: » نزدیک ۲۲ هزار متر مربع 
از اسماعیل آباد در ســال 84 از طریق آب 
منطقه ای به اجاره شهرداری سپرده شد.30 
هزار مترمربع نیز هم در اختیار شرکت سپاد 
-که ســرمایه گذار اقتصــادی این منطقه 
اســت- قرار می گیرد.  سپاد، اجازه سکونت 
غیرمجــاز را نمی دهد و درخت می کارد، اما 
شــهرداری نمی تواند مدیریت کند و روز به 

روز به اهالی کال اضافه می شود«.
زندگی 800 نفر در كال اسماعیل آباد

او بــا توضیح اینکه ســال 94 تنها ۶ خانه 
در کال بــود، می گوید: »بــه دلیل اینکه 
شــهرداری نمی تواند از ساخت وســازهای 
غیرمجــاز جلوگیری کنــد در حال حاضر 
حدوداً 800 نفر در کال اسماعیل آباد زندگی 
می کنند و اگر ســیل بیایــد تمام مردم زیر 
آب می روند. تمام این منطقه  آب ریز  است. 
شرکت خوشگوار بالای کانال، انبار ساخته 
و تقریبــاً یک ونیم کیلومتر جلوتر مرغداری 
است! تعداد قطعات تصرف شده داخل کال 
اسماعیل آباد توسط مردم حدودا 150 قطعه 
اســت که ۲0 قطعه را شهرداری خریده و 

تخریب کرده است«.
اسماعیل آباد چسبیده به شهر است، معلوم 
نیســت زمانی کــه کودکان ایــن منطقه، 
الماس وارونه این شهر، ماشین های  پشت 
گران قیمــت را می بینند از ته دل چطور آه 

می کشــند و چنین شــرایطی چه تأثیرات 
منفی بر افکار و روان شان دارد.

فروش شیره جان  تنها با 30 میلیون 
تومان

از آسیب های اجتماعی اسماعیل آباد هرچه 
بگویم تمامی ندارد شــاید باورش  ســخت 
باشــد، اما در این منطقه  زنانی هستند که 
برای اینکه شــب را در آلونکی به سر کنند 
و تکه ای نانی برای خوردن داشته باشند از 
راه مشروع و نامشروع باردار می شوند تا بعد 
از تولد، نوزادشــان را به بهای 30 میلیون 
تومان بفروشــند. حتی در زمان بارداری با 
شکم بالاآمده هم باید ضایعات جمع  کنند. 
مسؤولان خبر دارند چندین زن در این شهر 

به این وضعیت اسفناک  دچار هستند؟
لیلای شهر من قربانی بی مسئولیتی 

كدام نهاد است؟
کمــی آن طرف تر در قســمت میانه کال 
اســماعیل آباد ســه کارتن خواب در حــال 
مصرف موادمخدر هســتند، وقتی نزدیک 
می شــوم لیایی را می بینم که با چشمانی 
درشــت و آبی به رنگ آسمان که حسرت 
در آن مــوج می زند به من نــگاه می کند. 
لیا هنوز 40 ســال هم نــدارد، اما چهار 
سال اســت که معتاد و کارتن خواب شده. 
او از پشــیمانیش زمانی کــه مواد مصرف 
می کند، می گویــد از اینکه قبــل از دچار 
شدن به اعتیاد، زندگی لذت بخش   و آرامی 
داشــته . لیا دلش می خواهد ترک کند، اما 

به شــرطی که بعد از کمپ برایش سرپناه 
و شــغلی فراهم کنند تا دوباره دچار لغزش 

نشود.
 بعد از صحبت هایمان قرار شــد به خودش 
فرصــت فکر کــردن بدهد، راســتش را 
بخواهید دلــم از بی توجهی و کم لطفی که 
به لیا و لیاهای شهرم می شود می گیرد و 
از خودم می پرسم آن ها قربانی بی مسئولیتی 

کدام نهاد و دستگاه ها شده اند.
ســرم را که بر  می گردانم پســر جوانی را 
می بینم که با سیخی در دستش جوانی اش 
را دود می کند. محمد، متولد 1370 اســت، 
اما گرد ســیاهی که بر اثــر مصرف مواد 
و جمــع آوری ضایعــات بــر روی چهره و 
دســتانش جا خوش کرده، سنش را خیلی 
بیشتر از هم سن و سالانش نشان می دهد. 
وقتی نزدیکش می شــوم نمی دانم چطور با 
او ارتباط بگیرم، اما متوجه حضورم می شود 
و انگار تمام ســؤالاتی که به ذهنم فشــار 
می آورند را متوجه می شــود: »تقریباً هشت 
سال اســت که گرفتار اعتیاد شدم، زنم رو 
طاق دادم، از صبح تا شــب تو بالا شهر 
ضایعات، جمع می کنم تا بتونم خرج موادمو 

دربیارم«.
 محمــد، تقریباً روزی 300 هزار تومان کار 
می کند تا بتواند خرج موادش را تأمین کند، 
درآمد روزانــه او خرج دو گرم کریســتال 
می شــود! -بهای یک گرم کریستال150 
هزارتومــان اســت-. او مصرف مــواد را 
می کند  توصیف  دنیا  لذت بخش  ترین حس 
و بــه گفته خودش نمی توانــد اعتیادش را 
ترک کند. حقیقتا قلم از وصف سیاهی های 
بی توجهی  از  ناشــی  کــه  اســماعیل آباد 
مسؤولان اســت ناتوان و عاجز است. 10 
متر جلوتر خســروی گودالی دو و نیم متری 
را نشــان می دهد که پاتوق کشــیدن مواد 

کارتن خواب ها بوده و الان پُر شده است.
در گوشــه و کنار کال اســماعیل آباد جای 
خالــی پاتــوق کارتون خواب ها به چشــم 
می خورد، هنوز هم اثر دود را می توان دید. 
از کارتن خواب ها مخصوصاً  خیلــی  ظاهراً 
زنان برای جمــع آوری ضایعات زودتر کال 
را ترک کرده اند. در کوچه های این منطقه 
که قدم می زنی بافت شهری فرسوده ای را 
می بینــی که از در و دیــوارش غم  و اندوه 
می بــارد و مدام این ســوال در ذهن تکرار 
می شود سهم ســاکنان این منطقه از شهر 
و عمران آن چقدر اســت؟ آیا شــهرداری 
و مدیریت شــهری تنها وظیفه زیباسازی 

مناطق مفرح نشین مشهد را دارند؟
بمب ساعتی كه شهر مشهد را تهديد 

می كند
وجــود منطقه اســماعیل آباد در شــهری 
چون مشــهد با وجود حرم حضرت رضا و 
درآمدهای بسیاری که به دلیل زائرپذیری 
شــهر و .... نصیب آن می شــود نشــانگر 
بی توجهــی  مدیران شــهری، اســتانی و 
حتی کشوری را نشــان می دهد که چطور 
نتواســنته اند تا به امروز منطقه ای که تنها 
۶ هزار نفر جمعیت دارد را مدیریت کنند؟! 
حاشیه شهر مشــهد حکم بمبی ساعتی را 
دارد که اگر باز هم مسئولان نسبت به آن 
و مناطق دیگری از این دست، سهل انگاری 
کنند وقتی منفجر شود تمام مشهد را به زیر 

خاکستر می برد.
اگر بخواهم یکی دیگر از ده ها مشکل جدی 
اســماعیل آباد را شــرح دهم فقر فرهنگی 
شــدیدی اســت که در این منطقــه بیداد 
می کنــد.  کودکان این منطقــه تنها تا پایه 
نهم امکان تحصیل دارند. فکرش را بکنید 
سال گذشته در هر شیفتی 370 دانش آموز 
درس می خواندنــد و اگــر خانواده ای قصد 
داشــت فرزنــدش دوره متوســطه دوم را 
بگذراند باید او را به عنوان مثال به »کوی 
امیر« می فرستاد، اما به نظرتان چند خانواده 
این کار را می کنند؟ پرســش اینجاســت 
آموزش و پرورشی که وظیفه اجتماعی کردن 
کــودکان را در مدارس بر عهده دارد، دقیقا 
چه کاری برای کودکان اسماعیل آباد انجام 

داده است؟
جای خالی آموزش و پرورش تبادكان در 

اسماعیل آباد
نکته جالب تر اینجاست که هزار و ۲00 متر 
زمین توسط خیری برای ساخت مدرسه در 
این منطقه فراهم شده، اما آموزش وپرورش 
تبادکان که تعداد دانش آموزانش از اســتان 
سمنان بیشتر است از زیر بار این مسئولیت 
شــانه خالی می کنــد، آیا تا بــه حال فکر 
کرده انــد بچه هایی که در این ســن مانند 
گیاهــی خودرو رشــد می کنند و آموزش و 
تعلیمــی ندیده اند چطــور در آینده زندگی 
خواهنــد کرد و چه خطراتی برای جامعه به 

همراه خواهند داشت؟

معاونت فرهنگی شــهرداری که بودجه اش 
در ســال 98 تقریبــا 180 میلیــارد تومان 
بوده، دقیقــاً چه کار فرهنگــی در مناطق 
حاشــیه شــهر مشــهد انجام داده است؟ 
اســماعیل آباد، مصــداق دقیــق کــودک 
همسری اســت و خانواده ها از سر ناچاری 
کودک 11 ساله شان را عروس می کنند آیا 
چنین شرایطی، نیازمند توجه و برنامه ریزی 
درســتی نیســت تا بتواند اوضاع نابسامان 
مردم این منطقه را حل کند یا اینکه اهالی 
مشهدی  شــهروندان  جزو  اســماعیل آباد 

محسوب نمی شوند؟ 
مگر بنیان گذار انقاب اســامی ســال ها 
پیش نگفته بودند که »مــرد از دامان زن 
به معراج می رود« مگر ایشان تأکید نکرده 
بودند که »زنان انسان سازند، پیامبران هم 
انسان ساز هستند« پس چرا در حاشیه شهر 
مشــهد به زن به عنوان کالا نگاه می کنند، 
آیا زنانی که از ســنین کم تحقیر شــده اند 
می توانند بــه معنای واقعی کلمه انســان 

پرورش دهند؟
خانه و مرکز بهداشــت در اســماعیل آباد 
خدمات درمانی و پزشکی قابل قبولی را با 
هزینه کم ارائه می دهند، مجموعه فرهنگی 
ورزشــی »پیامبر اعظم« متعلق به ســپاه 
کاس فوتســال برای دختران و پســران 
برگزار می کند، اما ارائه چنین خدماتی برای 
رفع مشکات اساسی این منطقه نمی تواند 

تأثیر چندانی به همراه داشته باشد. 
برنامه ششم توســعه را که مرور کنید در 
بنده سوم ماده 80  صراحتاً اشاره شده که 
شــهرداری مرکز استان با کمک سازمان 
بهزیستی باید مرکزی برای توانمندسازی 
جامع زنان راه اندازی کنند و بعد از فرآیند 
درمان اعتیاد در مراکــز ماده 1۶ از زنان 
برای بازگشــت آن ها بــه جامعه حمایت 
کنند، این درحالیست که مدیران شهری 
و اســتانی در اجرای ایــن قوانین تعلل 

می کنند.
مديران در خواب، كال اسماعیل آباد در آب

و اما چند ســوال و مطالبه جدی که پیش 
می آید این اســت که چرا شــورای تأمین 
استانداری، شــهرداری و فرمانداری برای 
رفع مشــکات ایــن منطقــه و اهالی آن 
هنوز به صورت جدی وارد عمل نشــده اند؟ 
چرا رئیس نوســازی منطقه تبادکان برای 
ساخت مدرســه در تمامی مقاطع تصحیلی 
در اســماعیل آباد اقدامــی نمی کند؟ طرح 
تفصیلی اســماعیل آباد چــه زمانی آماده و 
اجرایی می شود، نرسد زمانی که مسئولان 
در خواب باشند و کال اسماعیل آباد زیر آب 

برود؟

خسروی:بهایندلیل
کهشهردارینمیتوانداز
ساختوسازهایغیرمجاز
جلوگیریکنددرحالحاضر
حدود8۰۰نفردرکال
اسماعیلآبادزندگیمیکنند.
تعداد15۰قطعهتوسطمردم
درداخلکالبهتصرف
درآمدهکه2۰قطعهآنتوسط
شهرداریخریداریوتخریب
شدهاست

دراینمنطقهزنانی
هستندکهبرایاینکهشب
رادرآلونکیبهسرکنندو
تکهاینانیبرایخوردن
داشتهباشندازراهمشروعو
نامشروعباردارمیشوندتابعد
ازتولدنوزاد،فرزندانشانرا
بهبهای3۰میلیونتومانبه
فروشبرسانند،حتیدرزمان
بارداریباشکمبالاآمدههم
بایدضایعاتراجمعآوری
کنند

هزارو2۰۰متر
زمینتوسطخیریبرای
ساختمدرسهفراهم
شده،اماآموزشو
پرورشتبادکانکه
تعداددانشآموزانشاز
استانسمنانبیشتراست
اززیرباراینمسئولیت
شانهخالیمیکند

مفقودی
سند موتور سیکلت سیستم سیمرغ تیپ 1۲5CDI مدل 1389 به شماره پاک 9۲۲۶4 – 775 
به شــماره موتور 157FM110898۲۶ و شماره تنه NB4**1۲5A89871۲۶ مربوط به امیر 

علی زاده مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

سه برگ سند کمپانی موتور سیکلت عقیق مدل 139۲ به شماره پاک 7۶۶88 – 7۶9 مفقود 
گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
 ســه برگ سفید سند کمپانی موتور سیکلت هوندا پیشــتاز 150مدل 1393 به شماره پاک 
 NEG***150H930۲890 0149 و شماره تنهNEG410875۶۶911 – 77۲ به شماره موتور

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری سمند EF7 مدل 1394 دوگانه سوز به شماره پاک 3۲ 
 NAAGJ1J77FF5۲0۶0۲ 147 و شماره شاسیH073471 ایران 1۶3 ص 95  به شماره موتور

به نام ابوالفضل رشیدی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
مفقودی

برگ  سبز و سه برگ سند کمپانی موتور سیکلت مدل 1388 به شماره پاک 58137 – 775 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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به بهانه روز ملی سینما
صادق دهقان پور

همین چند روز پیش بود که راننده تاکســی اینترنتی 
اندکی بعد از ســوار شدنم با ســوال »شما هنرمند 
هســتید؟« مجبورم کرد چند لحظه ای دوباره و چند 
باره به ماهیت شــغل و پیشه ام فکر کنم. این اولین 
بار نبود و احتمــالا آخرین بار هم نخواهد بود که به 
واسطه انبوه ریش و مو، با این سوال روبرو می شوم. 
اما قســمت سخت ماجرا وقتی است که باید توضیح 
بدهــم که دقیقا چه کاره ام. تا چندی پیش رســالت 

خودم می دانســتم که مخاطب را دقیق و به معنی واقعی کلمه روشــن کنم. تاریخ سینما را 
مرور می کردم و دســتاوردهای فنی و هنری آن را برمي شمردم. مخاطب هم در اکثر مواقع 
ســری به تایید تکان می داد که نمي شد فهمید واقعا درک کرده است که تو چکاره اي یا نه و 
ادامه بحث را به بازیگران و کارگردانان مشهور سینما می کشاند و از شایعات روز حرف می زد 
و انتظار داشت تایید یا تکذیبشــان کنم.من هنرمندم؟ راستش جواب این سوال، تاریخي به 
قدمت خودِ سینما  دارد که خوشبختانه آنچنان هم به نسبت شش هنر دیگر طولاني نیست. 
خیلي ها خودشــان را راحت مي کنند و مي گویند ســینما هنر/ صنعت است. پس احتمالا من 
مي توانم هم هنرمند باشــم و هم صنعتگر.اما در واقع من هم شغلي دارم مثل خیلي از مردم 
دیگر. مهندس، بقال، کارگر، خبرنگار... من فیلم تدوین مي کنم و به عبارتي سینماگر هستم.

البته اگر منظورمان از سینما فقط منحصر به سالن سینما نباشد. 
حرفه سینما مثل خیلي از شغل هاي دیگر تخصص هاي زیادي را شامل مي شود. اما آن چیزي 
که بیشتر دیده مي شود بازیگري و کارگرداني است. بقیه آدم هاي فیلم علي رغم زحمتي که 
مي کشــند در سایه تفکر فیلمساز قرار مي گیرند. آنها آن چیزي را مي سازند که فیلمساز قبا 

در ذهنش ساخته است. مثل کساني که قرار است.
تفکر یک معمار را از روي نقشه به زمین منتقل کنند و بناي طراحي شده را بسازند. 

تدوین به واســطه اینکه نیاز به کار با تجهیزات فني دارد بیشــتر صنعت به نظر مي رســد و 
تدوینگر یک صنعتگر. اما به واقع تدوینگر مســئول سر و شکل دادن به توده اي از اطاعاتي 
است که قبل از عمل تدوین هیچ معنا و مفهومي ندارند. انبوهي از  تصاویر که نتیجه روزها 
تصویربرداري در شــرایط مختلف است و شاید نتیجه ســال ها فکر کردنِ فیلمنامه نویس و 
کارگردان در قالب هارد دیســک هایي به دست من مي رسد. در واقع من به عنوان تدوینگر 
باید ذهنیت فیلمنامه نویس را که توســط گروه تصویربرداري و با هدایت کارگردان به عنیت 
درآمده تبدیل به محصولي کنم که قابل نمایش و فهم براي بیننده باشد. البته در این مرحله 
تنها من نیستم که تاش مي کنم. احتمالا صداگذار، سازنده موسیقي فیلم، مسئول جلوه هاي 

رایانه اي و تصحیح رنگ کننده  یا کالریست فیلم همراه من هستند.  
تدوین گرها معمولا یا بســیار پر حوصله اند که حاصل سال ها فکر کردن آنها در تنهایي است 
و یا زود از کوره در مي روند و بي حوصله اند که باز هم نتیجه ســالها کارِ تنهایي است. در هر 
صورت آن چیزي که شــما در قالب فیلم سینمایي، فیلم کوتاه، مســتند، برنامه تلوزیوني و 
کلیپ هاي کوتاه فضاي مجازي در حال دیدن آن هستید در آخرین مرحله از پروسه تولید به 

دست تدوینگر، قابل دیدن شده اند. 
سینما براي من یک شغل است. شغلي که برخي وقت ها عاشقانه دوستش دارم، برخي وقتها 
حوصله ام را سر مي برد و برخي وقتها از آن بیزار مي شوم. اما مثل بیشتر شاغل هاي این روزها 
نگراني دیگري نیز دارم . ویروس منحوس کویید نوزده از یک سو و تحریم هاي ناجوانمردانه 
بر علیه کشــورمان از ســویي دیگر، باعث تهدید سینما شده اســت. هم سویه هنري و هم 

سویه اي اقتصادي سینما این روزها دچار مشکل است.  
در آســتانه روز ســینما مي توان آرزوي روزهاي بهتري را براي هنر ســینماي ایران داشت. 
مي توان براي اســاتید و بزرگان سینماي ایران آرزوي سامتي کرد. براي هنرمندان از دست 
رفته طلب آمرزش کرد. مي توان یقه مســئولان را گرفت که چرا خیلي از سینماگران ایراني 
دیگر فیلم نمي ســازند. می توان از مسولین سینمای شهرم پرسید که چرا برخی فیلم ها را در 

شهر نشان نمی دهید، می توان از دیگر مسئولین شهرم پرسید.  
در آستانه ی روز سینما به کسانی که چراغ فعالیت های فیلمسازی این شهر و استان را روشن 

کرده اند دست مریزاد می گویم و آرزو سالهای بهتری را دارم.

یادداشت

در آســتانه روز ملی سینما، جوایز، اسناد و یادگاری های زنده 
یاد جمشید مشایخی به موزه ســینما اهدا و گنجینه هنری 

این هنرمند افتتاح شد.
به گزارش روزنامه ـــصبح امروز« و بــه نقل از خبرگزاری 
موج، جوایز زنده یاد جمشــید مشایخی هنرمند سرشناس و 
محبوب ایران، با هماهنگی های صورت گرفته از سوی موزه 
سینما توسط فرزندش سام مشــایخی، برای آشنایی بیشتر 
عاقمندان ســینمای ایران با آثــار و فعالیت های حرفه ای 

ایشان به منظور تکمیل گنجینه هنری پیشکسوتان تاریخ سینمای ایران به این مجموعه فرهنگی اهدا شد.
تندیس بهترین بازیگر مرد برای فیلم پدر بزرگ از جشنواره پیونگ یانگ کره شمالی در سال 1988، جایزه 
بهترین بازیگر نقش اول مرد در ســومین دوره جشنواره فیلم فجر برای فیلم کمال الملک در سال 13۶3، 
برگزیده چهره های ماندگار در ســال 1385، تندیس شایســتگی جشن خانه سینما به عنوان بهترین بازیگر 
مرد برای فیلم »بانوی من« در ســال 138۲، تندیس حافظ در چهارمین دوره جشن دنیای تصویر در سال 
1379، یادبود بزرگداشت جمشید مشایخی در چهارمین جشنواره فیلم پروین اعتصامی در سال 1387، نشان 
عبدالحســین نوشین از یازدهمین جشن منتقدان و نویســندگان خانه تئاتر به مناسبت بزرگداشت جمشید 
مشایخی در سال 1391 و یادبود بزرگداشت حافظ در کاخ اکتشاف فرانسه در سال ۲00۶ از جمله جوایز و 

یادگاری هایی هستند که در اختیارموزه سینما قرار گرفته است.
گاو، کمال الملک، گلهای داوودی، طلسم، سرب، روز واقعه، بادام های تلخ،کمیته مجازات، طهران روزگار 
نو، خانه ای روی آب، کاغذهای بی خط، آبادان، شمعی در باد،این ترانه عاشقانه نیست، یک گزارش واقعی، 
ســیزده 59، جرم، پدر آن دیگری، بن بست وثوق، اینجا هم باران می بارد و ... از جمله فیلم های سینمایی 

است که وی در آن نقش آفرینی داشته است.
زنده یاد جمشــید مشایخی  همچنین در ســریال هایی همچون هزار دستان، میهمان، سنگ و شیشه، باغ 
گیاس، ســام به انتظار، دو پنجره، عیاران، پهلوانان نمی میرند، شــب زدگان، مادر، روشن تر از خاموشی، 

بوی گل های وحشی، تبریز در مه، ستایش، معمای شاه در جستجوی آرامش و ... نیز حضور داشته است.
جمشید مشایخی در سال 1313 در تهران به دنیا آمد و در13 فروردین سال 1398 درگذشت.

»سایه های بی خورشید« مهرداد اسکویی در ماه جاری 
میادی در 5 جشنواره درجه الف دنیا حاضر می شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری 
صبا، مستند »سایه های بی خورشــید« ساخته مهرداد 
اسکویی در ماه ســپتامبر ۲0۲0 در پنج جشنواره درجه 
الف ســینمایی جهان از جمله »جشــنواره مستند اپن 
ســیتی لندن«، »Biaff film festival« و »جشــنواره 

فیلم زوریخ« حضور می یابد.
در یکی از این فســتیوال ها یعنی جشنواره مستند اپن 

سیتی لندن که از 9 تا 15 سپتامبر برگزار می شود مستند »سایه های بی خورشید« نامزد جایزه بهترین 
فیلم نیز است.

مستند »سایه های بی خورشید« همانگونه که اشاره شد در جشنواره زوریخ امسال نیز که بین روزهای 
۲4 تا ۲7 ســپتامبر حضور دارد در این دوره جشنواره قرار است چهره های مطرح سینمایی چون جانی 

دپ، ژولیت بینوش، تیل شوایگر، مای ون حضور داشته باشند.
مســتند »سایه های بی خورشید« تاکنون در ۲5 جشــنواره معتبر جهانی شرکت کرده و چهار جایزه 
بهترین کارگردانی مستند بلند از جشنواره ایدفا آمستردام، جایزه ویژه از جشنواره بیگ اسکای آمریکا، 
بهترین کارگردانی مستند بلند از جشنواره  کراکو لهستان، بهترین فیلم به مفهوم مطلق از نظر داوران 

دانش آموزی، جشنواره کراکو لهستان را برده است.
عوامــل فیلم عبارتند از تهیه کننده و کارگردان: مهرداد اســکویی، مدیر تصویربرداری: مهدی آزادی، 
تدوین: امیر ادیب پرور، صدابردار: پارسا کریمی، طراحی و میکس صدا: محمود خورسند، رنگ آمیزی 
تصاویر و مدیریت پس از تولید: حمیدرضا فطوره چیان و برنا جمشــیدی، آهنگســاز: افشین عزیزی، 
مشــاور کارگردان: بابک کریمی، مدیر تولید: وحید حاجیلویی، دســتیار کارگردان و عکاس: مســعود 
شــکرنیا، تهیه کننده اجرایی: سیاوش جمالی، پخش کننده بین المللی: نسرین میرشب) شرکت دریم 

لب فیلمز -فرانسه(.
این فیلم در سال ۲019 در مدت زمان 75 دقیقه تولید شده و محصول ایران و نروژ است.
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صاحبنظرانازطراحیجلدکتابریاضیسومدبستانمیگویند؛

شلوغیتصویر
یانگاه
جنسیتزده؟

هنــوز چیــزی از آخرین 
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از  گایه منــدی مردم 
شتابزده  تصمیم گیری 
آمــوزش و پــرورش 
بازگشایی مدارس  پیرو 
در دقیقه نود نگذشته بود 
برای  تازه ای  حواشی  که 
تغییــر طرح جلــد کتاب 
ریاضی سوم دبستان پا به 
عرصه گذاشــت و سر و 
در  را  زیــادی  صــدای 
فضای مجازی و رســانه ها بر پــا کرد. این 
موضــوع در روزهای گذشــته بــا اعتراض 
کاربران شبکه های اجتماعی با مقایسه روی 
جلد کتاب ریاضی سوم دبستان سال گذشته 
و ســال جاری مواجه شــد و بسیاری، آن را 

نوعی جداسازی جنسیتی خواندند.
برای دست بردن در طرح هیچ توجیهی 

وجود ندارد!
پس از انتشار خبر حذف دختران از روی جلد 
کتاب ریاضی سوم دبســتان، نسیم بهاری، 
طراح جلــد این کتاب بــه موضوع واکنش 
نشــان داد و در صفحه اینســتاگرامی خود 
نوشت: »این طرح را ســال 9۲ برای کتاب 
ریاضی سوم دبستان کشیده بودم... برایم باور 
نکردنی است که آن قدر راحت دست در طرح 
ببرند و دختــران را حذف کنند. همان زمان 
هم، اتود کلــی، ممیزی خورد و اجازه ندادند 
یکــی از دخترها بالای درخت باشــد. حتی 
جایی گفتند انگار دختر به سمت پسر می رود 
تا بغلش کند، پس طرح را اصاح کنید. این 
اصاحات قبــل از چاپ جلد کتاب بود، ولی 
برای دســت بردن در طرحی که تایید شده 

است، هیچ توجیهی وجود ندارد.«
دختران میهن شايسته احترامند 

محســن حاجی میرزایی، وزیــر آموزش و 
پرورش نیز در حساب توئیتری خود در اینباره 
نوشت: »تغییرات در کتاب های درسی، همه 
ســاله بر اســاس ارزیابی و از سوی مولفین 

انجام می شــود. به رئیس سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشی ماموریت دادم تغییرات 
در شــکل و محتوای کتاب های درســی را 
با حساســیت کامل رصد، اصاح و گزارش 
نماید. به دغدغه های مردم اهمیت می دهم. 

دختران میهن شایسته احترام اند.«
حذف دستوری تصاوير دختران مدنظر 

نیست؟
ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی 
وزارت آمــوزش و پرورش در پاســخ به نقد 
نســبت به طــرح جلد جدید کتــاب ریاضی 
سوم دبستان اطاعیه ای را صادر کرد که در 
بخشی از آن آمده اســت: از آنجا که تصویر 
قبلی بسیار شلوغ بود و تعداد مفاهیم ریاضی 
مطرح شــده درآن تصویر بســیار زیاد بود، 
پیشنهاد دوســتانی که از منظرهای هنری، 
زیبا شناسی و روانشناسی بخش های مختلف 
کتاب را بررسی می کنند بر این بوده است که 

تصویر خلوت تر گردد.
از آنجــا که تصویر دو دانــش آموز دختر که 
برخی شکل های هندسی در دستان آنهاست 
حذف شده است؛ برداشت هایی از قبیل حذف 
دســتوری تصاویر دختران نتیجه گیری شده 
است. با بررســی صفحات دیگر کتاب و نیز 
جلد سایر کتاب های ریاضی، مشاهده می شود 
که تصاویر متعددی از دختران دانش آموز در 
کتاب های ریاضی اســتفاده شده است و لذا 
موضوع حذف دســتوری تصاویــر دختران 

نمی تواند مدنظر باشد.
دختران را نمی توان ناديده گرفت 

همچنین معصومه ابتکار، معاون امور زنان و 
خانواده رئیس جمهور نیز در حساب توئیتری 
خود نوشت: اگرچه جلد کتاب ریاضی و علوم 
سال تحصیلی جدید را باید در کنار هم دید، 
وزیر محتــرم آموزش و پرورش بررســی و 
اصاح کتاب های درســی از زوایای مختلف 
از جمله عدالت جنســیتی را در دســتور کار 

دارند. 
وی افــزود: در هر صورت حساســیت مردم 

بجاست. دختران را نمی توان نادیده گرفت.
هنرمندان كارتونیست و طرح های انتقادی

در این میان برخی از هنرمندان کارتونیســت 
نیز با کشیدن طرح هایی انتقادشان را نسبت 
به حذف تصویر دختران از جلد کتاب ریاضی 
سوم دبســتان مطرح کردند. طرح هایی که 
اشاراتی مســتقیم به داس و... داشت و یا به 
حذف تعمدی دختران از اجتماع می پرداخت 
و مخاطبان و مسئولین را به چالش می کشید.

تیم طراحی، تسلیم نظرتولیدكنندگان 
محتوا

چندی پیش نیز سید افشید فاطمی نظر، طراح 
کتاب در یادداشتی در ایبنا نوشته بود: نکات 
قابل بررسی در کتا ب های درسی بسیار زیاد 
هســتند و به نظر می رسد )اگر پیش قضاوت 
نکرده باشــم( تیم طراحی و مدیر هنری این 
پروژه ها تسلیم نظرات تنظیم کنندگان محتوا 

برای کتب درسی شده اند. در حالی که باید به 
شــورای نظارت بر چاپ کتب درسی متذکر 
شد، چنانچه ظاهر زیبا و حساب شده کتاب ها 
با دقت تنظیم نگردند، محتوایی که توســط 
دانشمندان محترم تنظیم شده، اثر و گیرایی 
لازم را نخواهد داشــت. پس به عنوان فعال 
در زمینه طراحی کتاب توصیه می کنم که در 
کنار نظارت بر محتوا، بر طراحی جلد و داخل 
کتاب ها هم نظارت دقیــق صورت بگیرد تا 
پولی کــه از بیت المال صرف تهیه این کتب 

می شود اثر بخشی حداکثری داشته باشد.
اين طرح، شادی كار گروهی را القا می كرد

همچنین یک طــراح گرافیک، طراح جلد و 
صفحه آرا کتب درســی سال تحصیلی جدید 

بیان می کند: در کتاب های درسی رده دبستان 
مهم ترین چیزی که باید به آن باید توجه کرد، 
طراحی جلد کتاب اســت. چراکه جلد کتاب 
دربرگیرنده اصلی ترین و مرکزی ترین مفهوم 
کتاب اســت و جذابیت ظاهــری کتاب های 
درســی باید به حدی باشد که حتی کودکان 
بی عاقه به درس خواندن نیز جذب محتوای 
آن شــوند.وی ادامه می دهــد: در ارتباط با 
طراحی پیشــین کتاب ریاضی سوم دبستان 
باید این نکته را یادآور شــویم که این طرح، 
تنها شــادی کار گروهی را القا می کرد و چه 
بهتر که کودکان از ابتدا نگاه جنسیتی نداشته 
باشند و دوشادوش بودن زن و مرد در جامعه 
را از همان ابتــدای کودکی بپذیرند. معمولا 
احســاس افراد نسبت به مســائل مختلف از 
کودکی شکل می گیرد و توسعه پیدا می کند. 
بدون تردید یک تصویرگر خوب در درجه اول 
یک روان شناس کارآمد و کارکشته است و با 
ذائقه کودکان آشنایی کامل دارد و میتواند با 
القا تصاویر، فرهنگسازی صحیحی را در بطن 

تفکر کودکان ایجاد کند. 
ایــن طراح با اشــاره به اینکــه  »تصویرگر 
و طراح جلــد کتاب، عاوه بــر خاقیت و 

مهــارت که نیــاز اولیه این حرفه اســت در 
باید رنگ شناس متبحری  کنار روان شناسی، 
نیز باشــد« تصریــح می کند: کــودکان به 
کتاب هایی عاقه دارند که عاوه بر محتوای 
متنی مناســب، محتــوای گرافیکی جذاب و 
خوش رنگ  و لعاب داشــته باشد و در سنین 
ابتدایی بیشتر از هرچیزی جذب رنگ و شکل 
کتاب می شــوند، بنابراین هرچه که کتاب به 
لحاظ بصری جذاب تر باشــد، موفق تر خواهد 
بود و همین موضوع نقطه عطف تاثیرگذاری 
طراح بر روی طرز فکر آینده کودکان و نقطه 
تاثیرپذیری دانش آموز برای مواجهه با اجتماع 

است.
او در پایان بنــدی صحبت هــای خود تاکید 
می کند: رســالت تصویرگــر در تهیه و تولید 
کتاب درســی برای رده های ســنی پائین، 
عاقه مند کردن کودک به کتاب و آشنایی او 
با فرهنگ کتاب و کتابخوانی است. طراحی 
مناســب کتاب می تواند باعث جذب کودک 
بــه این مقوله شــود و او را با کتاب همراه و 
هم قدم کند و مــا، با انجام صحیح و اصولی 
وظیفه مان در قبال کتاب کودکان، می توانیم 
گام بزرگــی بــرای قوی  کــردن فرهنگ 

کتابخوانی برداریم.
دختران، الگوهای موفقی در دنیا

اجتماعی  روانشــناس  فاطونــی  مهــرداد 
می گوید: »نگاه جنســیتی« مسئله ای است 
کــه در تمامی جوامع وجــود دارد، اما اینکه 
جامعه تا چه میزان برای نقش ها و رنگ های 
جنسیتی ارزش قائل باشــد، موضوع مهمی 
است که باید به آن پرداخت. زیرا در بسیاری 
از مواقع دختران و زنان خود را اسیر نگاه های 
جنسیتی می کنند و به آن دامن می زنند، آنها 
با برچسب گذاری مردانه بر کارهای ساده به 
دیدگاه های جنسیتی در جامعه دامن می زنند. 
این درحالی اســت که با نگاهی بر الگوهای 
دختــران موفق دنیا شــاهدیم بســیاری از 
دخترانی کــه در طبقات پایین جامعه زندگی 
می کنند با افزایش قابلیت ها و اســتعدادهای 
بالقوه خود ســعی در کاهش نگاه جنســیتی 

دارند.
راهکارهايی برای برون رفت از بن بست ها

احمد بخارایی، جامعه شــناس نیز با اشــاره 
به این نکتــه که جامعه مــا دارای فرهنگ 
بیان  اســت،  »مردســالار«  و  »مردمحور« 
می کنــد: در این فرهنگ شــاهد تبعیض و 
فاصله میان دختران و پسران هستیم، اما به 
طور خاص کاهش شکاف جنسیتی میان دختر 
و پسر در حوزه های مختلف در سطح خرد تا 
کان خواســته اصلی دختران است. اگرچه 
هم دختران و هم پســران به نوعی با بحران 
اجتماعی مواجه هســتند اما این بحران برای 
دختران بیش از پسران احساس می شود.وی 
می افزاید: برای برون رفت از هر بن بســتی، 
ســه راه کار در سه سطح خرد، میانه و کان 
وجود دارد. در ســطح کان، تغییر ساختارها 

نیازمند کنشــگری های  مد نظر اســت که 
فردی و جمعــی توام بــا مخاطره پذیری و 
هزینه پردازی جدی است اما در سطح میانه، 
کنشــگری های فردی و جمعــی دختران در 
قالب کمپین ها و مشارکت های انتقادی است 
که تاش می شــود صداها بیشــتر به گوش 
برسند. در سطح خرد نیز هر دختری می تواند 
بــا کنش فردی خود به ابراز نظر بپردازد و از 

عکس العمل های پیرامونی نهراسد.
چرا به زوايای جنسیتی اين تغییر طرح 

انديشیده نشده بود؟
در این میان این پرســش بــه وجود می آید 
کــه در طرح جدید، حتی اگر به دلیل کاهش 
شــلوغی تصویر نیز بخشی از آن حذف شده 
است و نظرکارشناسانه به دنبال دارد، چرا به 
زوایای جنســیتی آن توجه نشده که حالا با 
برچســب های جنســیت زدگی نظام آموزش 
و پرورش مواجه نباشــیم؟ بی شــک، حذف 
بخشی از تصاویری که طی چند سال در جلد 
یک کتاب نهادینه شده است، نیازمند عبور از 
نقطه نظرات و فیلترهای ذهنی مختلف است 
تا بــه تمام جوانب آن پرداختــه و این اقدام 

آسیب شناسی شود.
هرچند شــاید این انتقاد به جا نباشد، چراکه 
مناسب رده ســنی کودکان نیست، اما یکی 
از انتقاداتی که کاربران شبکه های اجتماعی 
به عملکــرد وزارت آمــوزش و پرورش در 
حذف تصویر دختران از کتاب ریاضی ســوم 
دبستان وارد کرده اند این است که بزرگترین 
میرزاخانی  مریم  ایــران،  معاصر  ریاضی دان 
یک زن بوده، ولیکن آموزش و پرورش ایران 
به جای پرداختن به وی به عنوان الگو، اقدام 

به حذف تصاویر دختران کرده است. 
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511/1آگهیاصلاحی
 پیرو آگهی 55۶-1398/7/7 و535-1398/۶/۲3 روزنامه صبح امروز موضوع آگهی قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی شهرستان تایباد در مورد ملکی خانم فائضه کریمدادی 
مســاحت ملک برابر رای اصاحی شماره 1399۶030۶015001780- 1399/4/۲3 از 15۲/19 مترمربع 

به 1۶4/۲5 مترمربع اصاح گردید.تاریخ انتشار: 99/۶/۲۲
 غامرضا آقازاده –رئیس اداره ثبت اسناد و اماک تایباد 

511/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد ســند رسمی . برابر رای شــماره 1399۶030۶۲710015۲۶ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه 
پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای محمد ابراهیم جوان چشمه هزاره فرزند رمضان به شماره 
شناســنامه 7۶۲ صادره از مشهد در ششدانگ اعیان یک باب خانه مشتمل بر دو دربند مغازه به مساحت  
1۲4/۲0 متر مربع قســمتی از پاک  ۶8  اصلی بخش 9  واقع در طبرســی شمالی 41-1۶ متری امام 
خمینــی پاک 1۲0 اعیان متعلق به خود متقاضی وعرصه موقوفه ظهیر الدوله محرز گردیده اســت. لذا 
بــه منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشــند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شــد. م.الف505 تاریخ انتشار نوبت اول: 

1399/۶/۲۲. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/7/۶
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/3ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد ســند رسمی . برابر رای شــماره 1399۶030۶۲71001533 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه 
پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی خانم فاطمه نصری  فرزند براتعلی به شــماره شناســنامه 944 
صادره از کاشمر در ششدانگ اعیان یک باب خانه به مساحت  84/8۲ متر مربع قسمتی از پاک فرعی از 
49 اصلی بخش 9 واقع در گلشهر بین بهشتی 33و35 پاک 181 اعیان متعلق به خود متقاضی، عرصه 
موقوفه میرزا محمد محسن رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 

صادر خواهد شد. م.الف509 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/۶/۲۲. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/7/۶
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه پنج مشهد

511/4ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبردسکن

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانون و مــاده 13 آئین نامه قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتــی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شــماره 1399۶030۶0۲1000140 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن 
تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای عباس حمیدی فرزند احمد  به شــماره شناسنامه 1۶۶ صادره 
از بردســکن درششدانگ یکباب ســاختمان به مساحت 30 متر مربع قســمتی ازپاک ۲14 فرعی از 8 
اصلی واقع درخراســان رضوی بخش 4 بردسکن خریداری از مالک رسمی ورثه محمد باقر مدرس محرز 
گردیده اســت. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 

1399/۶/۲۲ .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/7/۶
غامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واماک بردسکن

طراح: محمدرضا میرشاه ولد
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مشهد در حمل و نقل مسافر جاده ای در 
کشور اول است

مدیرکل دفتر حمل و نقل مســافر کشور 
با تقدیر از اقدامات انجام شــده از ســوی 
شهرداری و شورای شهر مشهد در حیطه 
حمل و نقل به ویژه پایانه های مسافربری 
مشهد گفت: اقدامات خوبی در پایانه های 
مســافربری این کانشــهر برای فروش 
اینترنتی و غیــر حضوری بلیت و خدمات 
رســانی به زائران و مجاوران انجام شده 

است.
 به گزارش صبح امروز، داریوش باقرجوان، در حاشیه بازدید از پایانه مسافربری امام رضا)ع( 
که با حضور جال قربانی، مدیرعامل پایانه های مســافربری شهرداری مشهد انجام شد، با 
اشــاره به اقدامات انجام شده برای اجرای طرح ممنوع شدن فروش بلیت در پایانه ها اظهار 
کرد: خوشــبختانه مشهد در اجرای این طرح که به صورت پایلوت در کشور انجام می شود، 

گام های خوبی را برداشته است.
وی افزود: مشــهد به واســطه وجود مرقد مطهرحضرت رضا)ع( و سفرهای زیارتی یکی از 
شــهرهای مهم در حوزه حمل و نقل جاده ای مسافر است و پایانه مسافربری مشهد در این 

زمینه در کشور اول است.
مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافر کشور بیان کرد: با توجه به حجم زیاد مسافر جاده ای، پایانه 
های مسافربری شهرداری مشهد باید خدمات حمل و نقلی آنی و مناسبی را ارائه دهند که در 

این زمینه پایانه امام رضا)ع( مشهد اقدامات قابل توجهی را انجام داده است.
باقر جوان به اجرای طرح ممنوع شدن فروش بلیت در پایانه امام رضا)ع( اشاره کرد و گفت: 
طی این طرح که به صورت آزمایشــی در کشــور و به ویژه شهر مشهد اجرایی شده، فروش 
حضوری بلیت در پایانه ها ممنوع و ســاختار لازم برای فروش غیر حضوری از طریق سامانه 

های الکترونیک مهیا شده است.
وی با اشــاره به نوسازی ناوگان ســواری حمل و نقل جاده ای مسافر ادامه داد: نوسازی سه 
هزار دستگاه از ناوگان خودروهای سواری حمل نقل مسافر جاده ای در دستور کار قراردارد.

اعمال قانون 2 ساختمان متخلف 
در منطقه 9 

شــهردار منطقه 9 مشــهد  از اعمــال قانون 
۲موردازساخت و سازهای دارای تخلف خبرداد.  
به گزارش صبح امــروز، جواد اصغری با اعام 
این خبــر افزود: واحد های گشــتی یک مورد 
از بــرج های در حال ســاخت در محدوده بلوار 
صارمی را به دلیل تخلفات طبقه مازاد وپیشروی 
، با اخذ دســتور از مقام قضایی پلمپ کردند و 
درادامه بدلیل ســاخت غیر مجاز وشبانه ملک 

واقع در محدوه خیایان صابر به میزان 10 مترمربع نیز حســب دســتور قضایی ورود و توقف 
کار صورت پذیرفت. 

 

افزایش کیفیت ناوگان حمل ونقل عمومی از 
مهم ترین دغدغه های مدیریت شهری مشهد است

رئیس کمیســیون عمران، حمل و 
نقل و ترافیک شورای شهر مشهد 
با تأکید بــر لزوم حفــظ و ارتقاء 
عمومی  حمل ونقل  ناوگان  کیفیت 
شهری مشــهد، نوسازی ناوگان و 
سامانه های  مکانیزاســیون  اجرای 
مرتبط را از اصلی ترین چالش های 
شهرداری مشــهد  برای  حوزه  این 

برشمرد.
بازدید  در  ریاضی  مســعود  ســید 
حمل ونقل  حوزه  ســازمان های  از 
و  ازجمله سازمان مدیریت  شهری 

نظارت تاکسیرانی، ســازمان اتوبوس رانی و ســازمان حمل ونقل بار درون شهری شهرداری 
مشــهد با اعام اینکه مهم ترین دغدغه مدیریت شــهری در حوزه حمل ونقل عمومی و به 
جهت رســیدن به حمل ونقل پاک و شــهروندمحور، افزایش کیفی ناوگان حمل ونقل است 
افزود: بحث سامت حمل ونقل و سامت خودروهای حمل ونقل عمومی در شهر مشهد بسیار 
مهم و جدی اســت و موضوع معاینه فنی دقیق و الزامات مربوط به این حوزه باید با جدیت 

بیشتری در دستور کار قرار  گیرد.
وی بابیان اینکه در حال حاضر بیش از 1500 دستگاه اتوبوس و مینی بوس و 13 هزار دستگاه 
تاکسی در سطح شهر مشهد و تحت مدیریت سازمان های تاکسیرانی و اتوبوس رانی در حال 
فعالیت هســتند، گفت: کنترل میانگین عمر ناوگان و پیشگیری از پیر شدن این حجم وسیع 
از ناوگان خدمات درون شهری از اولویت های مدیریت شهری است که از چالش های اساسی 
ما نیز به شــمار می رود. در حال حاضر میانگین عمر ناوگان اتوبوس رانی شــهر مشهد قریب 
به هشــت سال و نیم است که اگر بخواهیم این میانگین را حفظ نموده و از پیر شدن بیشتر 
آن جلوگیری کنیم ســالانه باید ۲00 دستگاه اتوبوس به ناوگان شهری اضافه شود. با توجه 
به محدودیت اعتبارات و قیمت های سرســام آور بازار و مشکات کارخانه های تولیدی داخل 

کشور تأمین این میزان از اتوبوس کار بسیار دشواری به نظر می رسد.
ریاضی همچنین در خصوص اجرای سیســتم های مکانیزه نظارت و خدمات رســانی شبکه 
حمل ونقل عمومی گفت: ســازمان تاکسیرانی و شبکه تاکســی های درون شهری مشهد تا 
حدودی از شــبکه های خدمات تاکسی اینترنتی عقب افتاده بود که این موضوع ضمن کاهش 
رضایت شهروندان ضریب نفوذ تاکســی های شهری را در بین شهروندان کاهش می داد اما 
با پیگیری ها و برنامه ریزی ســازمان نظارت بر تاکسیرانی، سامانه های جدید در حال تهیه و 
بارگذاری اســت تا امکان افزایش نظارت، امنیت و کیفیت خدمات رسانی شبکه تاکسی های 
شهری را مهیا ساخته ضمن اینکه اقداماتی نیز جهت لینک شدن شبکه تاکسی های شهری 
مشهد به شبکه هایی ازجمله اسنپ و تپسی در حال انجام است که می تواند اتفاقی بسیار مهم 

در راستای تأمین رضایت شهروندان تلقی شود.
وی خاطرنشان کرد: انجام این قبیل امور در راستای سیاست کان مدیریت دوره پنجم شهر 
مشــهد تحت عنوان شهر هوشــمند بوده و می تواند فواید و اثرات بسیار مفیدی برای شهر 
داشــته باشد.رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای مشهد اضافه کرد: باوجود 
مشکات و چالش های فراوان در جهت تأمین اعتبارات موردنیاز برای نوسازی ناوگان حمل 
و نقل شــهری و افزایش کیفیت خدمات رسانی، اگر در اندیشه رسیدن به حمل ونقل پاک و 
هوای سالم و شهر پاک هستیم چاره ای جز این وجود ندارد که اولویت های سرمایه گذاری و 
هرینه کردهای زیرســاختی را مشخص کرده و برای تأمین اعتبارات موردنیاز این حوزه تمام 

تاش خود را به کار ببندیم.
وی با تقدیر از تاش ها و برنامه های ســازمانهای حوزه حمل ونقل شهری شهرداری مشهد 
گفت: خدمات شــهرداری مشــهد در حوزه حمل ونقل عمومی در ســال های اخیر پیشرفت 
چشــمگیری داشــته و تکنولوژی هــای روز را در جهت افزایش کیفیت خدمات رســانی به 
شــهروندان به خوبی در اختیار گرفته اند که بایسته تقدیر بوده و تمام این اقدامات در راستای 
شــعارهای شورای شهر مشهد برای تحقق شهرداری شهروند محور، حمل ونقل پاک و شهر 

هوشمند ارزیابی می شود. 

خبر

نماینده مردم مشهد در مجلس گفت: در جلسه ای که اخیرا با وزیر راه و شهرسازی داشته ایم 
مصوب شــد برای کســانی که خانه های کوچک تری در اطراف حرم مطهر دارند فرصتی 
فراهم شود تا آنان بتوانند بر اساس توانمندی های خود یا با تجمیع با همسایگانشان، مجوز 
ساخت بگیرند و در همان منطقه بر اساس ضوابطی، به ساخت وساز بپردازند.حجت الاسام 
نصراله پژمان فر در گفت وگو با ایسنا در خصوص توافقی که به تازگی در جلسه ای با حضور 
وزیر راه و شهرسازی در رابطه با بافت پیرامونی حرم مطهر رضوی انجام شده، اظهار کرد: 
در این جلسه در مورد انجام تغییراتی در خیابان های این منطقه از شهر صحبت شد که به 
تایید مسئولان محلی از جمله شهرداری نیز رسید.وی افزود: همچنین در این جلسه مصوب 
شد همان طور که برای اقدامات انبوه سازان شیوه نامه ای پیش بینی شده است، برای کسانی 

که خانه های کوچک تری در اطراف حرم مطهر دارند نیز فرصتی فراهم شود تا آنان بتوانند بر اساس توانمندی های خود یا با تجمیع با 
همسایگانشان، مجوز ساخت بگیرند و در همان منطقه بتوانند بر اساس ضوابطی، به ساخت وساز بپردازند.پژمان فر ادامه داد: تا به حال 
وجود یک سری سیاست های نادرست، باعث شده بود مردم ساکن در محات نزدیک به حرم، نتوانند در این مناطق زندگی کنند و با 
نارضایتی مجبور به واگذاری خانه های خود شوند. در حالی که همان طور که اجداد این افراد در این محات ساکن بودند و خدماتی را به 

زائران امام رضا)ع( ارائه می دادند، امروز نیز نباید چنین فرصتی از این افراد گرفته شود.

مدیرعامـل سـازمان حمـل و نقـل بار درون شـهری شـهرداری مشـهد گفت: در 
پنـج ماهـه نخسـت امسـال 11هـزار و 509 خـودرو باری رصـد یا اعمـال قانون 
شـده انـد. بـه گـزارش صبـح امـروز علـی باخـرد بـا بیـان این خبـر اظهـار کرد: 
همچنیـن در ایـن مـدت از تـردد هشـت هـزار و 84۶ خـودرو در سـطح شـهر 

جلوگیـری شـده اسـت و بـه کنارگـذر شـمالی هدایـت شـده اند.
وی بـا اشـاره بـه آثـار مخـرب حمـل اضافـه بار بـر زیرسـاخت راه  های شـهری 
و خطراتـی کـه بـرای سـایر خودروهـا دارد، افـزود: از بیـن یـک هـزار و 47۶ 
خـودروی بـاری سـنگین کـه مورد بررسـی و کنتـرل قـرار گرفته، 5۲0 مـورد به 
دلیـل رعایـت نکـردن میـزان بـار مجـاز، اعمال قانـون و 45 مـورد بـه پارکینگ 

هدایـت شـده اند.
باخـرد بیـان کـرد: از ابتـدای امسـال تـا پایـان مرداد مـاه هشـت هـزار و 434 پروانه اشـتغال و فعالیـت برای شـرکت ها و 

افـراد متقاضـی حـوزه حمل بار صادر شـده اسـت.
وی اضافـه کـرد: تیـم هـای نظـارت و بازرسـی این سـازمان به صورت مسـتمر تردد نـاوگان باری را در سـطح شـهر رصد 

کـرده و برابـر قانـون با متخلفیـن برخورد مـی  کنند.

تدوینشیوهنامهایبرایماندگاریساکناناطرافحرم کنترلونظارتبربیشاز11هزارخودروباریدر5ماهاولسالجاری

بستهبازآفرینیبازشد
 طی مراســمی، با حضور 
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معاونــان اداری مالی و 
مناطــق  شهرســازی 
شهرداری  گانه  سیزده 
آموزشی  دوره  مشــهد، 
اجرایی شــدن بسته های 
بــا  مرتبــط  تشــویقی 
برگزار  بازآفرینی شــهری 

شد.
رئیس کمیســیون مناطق 
کم برخــوردار و پیرامونی 
شــورای اسامی شهر در مراســم آغاز به کار 
دوره آموزشــی مرتبط با بســته های تشویقی 
بازآفرینی بافت های فرســوده محات هدف 
که با حضورجمعی از اعضای شــورای شهر و 
مدیران حوزه مالی و شهرســازی برگزار شــد، 
اظهار کرد: بسته تشــویقی شورای شهر برای 
نوســازی و بهســازی بافت  های فرســوده و 
بازآفرینی، به تصویب رســیده  محات هدف 

است.
وی افزود: در کنــار این مصوبات حمایتی، ۲8 
دفتر تســهیلگری نیز در محات هدف مستقر 
شــده اند و ســاز و کار جدید نیز تعریف شــده 
اســت که امیدواریم تا پایان شهریور ماه برای 
استفاده شــهروندان روی سیستم  های مالی و 

شهرسازی بارگذاری شود.
رئیس کمیســیون مناطــق کم برخــوردار و 
پیرامونی شــورای اسامی شهر مشهد با اشاره 
به اینکه مدیریت شهری در دوره پنجم در صدد 
ساماندهی بافت های متراکم و پرجمعیتی است 
که درآمدی برای شهرداری ندارد و هزینه های 

جاری بســیاری نیز برای شهر ایجاد می کنند، 
بیان کرد: با اجرایی شــدن سیاست بازآفرینی و 
بهسازی، ساماندهی این بافت ها و توانمندسازی 

ساکنان، این هزینه ها کاهش خواهد یافت.
فیضی خاطرنشــان کرد: در حــال حاضر باید 
نگاه اجتماعی بر نــگاه درآمدی ارجحیت داده 
شــود که در همین راستا بخشــودگی کامل و 
اعمال تبعیض مثبت برای بافت  های فرســوده 
و ناکارآمد شهری در بســته مشوق ها در نظر 

گرفته شده است.
اجرای هیچ برنامه و سیاستی بدون منابع 

انسانی امکان پذير نیست
محمــد هــادی مهدی نیا، رئیس کمیســیون 
شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد نیز در 
ادامه این جلســه گفت: شورای پنجم از ابتدای 
فعالیت به جد دنبال تاسیس سازمان بازآفرینی 
فضا های شهری بود، موضوعی که تایید وزارت 

کشور را نیز به دنبال داشته است.
وی با بیان اینکه مدیریت شــهری مشــهد از 
طریق سازمان بازآفرینی درصدد است که نحوه 
مواجهه با بافت های مســاله دار شهر مشهد که 
مســاحت آن به بیش از پنج هــزار هکتار می 
رســد را مشــخص و تعیین کند، گفت: امروز 
عقل جمعی، شــهرداری مشهد، بدنه مدیریتی، 
تخصصی و کارشناسی به این جمع بندی رسیده 
اســت که نحوه برخــورد با ایــن بافت ها باید 

متفاوت از گذشته باشد.
مهدی نیا ادامه داد: در این مســیر اجرایی شدن 
هیچ برنامه و سیاســت خوب و درســتی بدون 

منابع انسانی امکان پذیر نیست.
بسته های تشويقی بازآفرينی محلات، موتور 

محركه رونق گرفتن ساخت و ساز
هم چنین مدیرکل درآمدهای عمومی شهرداری 
مشهد، با اشــاره به ظرفیت های بسته مشوق 
های نوسازی و بازســازی بافت های فرسوده 
گفت: این مشوق ها موتور محرکه رونق گرفتن 
ساخت و ساز و احیا بافت های فرسوده هستند.

محمود برهانی در خصوص اجرایی شدن بسته 
مشــوق های مرتبط با بازآفرینــی بافت های 
فرســوده اظهار کرد: یکی از سیاست هایی که 
مدیریت شــهری و شورای شــهر دوره پنجم 
پیگیر آن بودند، حمایت از بازآفرینی، نوسازی و 
بازسازی بافت های فرسوده به ویژه در محات 
هدف بود که امسال با سه مصوبه حمایتی بسته 
مشــوق هایی برای این امر در نظر گرفته شده 

است.
وی افــزود: این مصوبات نــگاه جدیدی را در 
موضوع بازآفرینی شــهری و توانمند ســازی 
محات هدف که بیشــتر در مناطق حاشیه ای 

شهر قرار دارند، به دنبال داشته است.
مدیرکل درآمدهای عمومی شهرداری مشهد با 
اشاره به اینکه بسته های تشویقی در دو بخش 
قابل توجه است، بیان کرد: بخش اول تسهیل 
روند بازآفرینی، با افزایش مشــارکت مردم رخ 
می دهد که در این راســتا دفاتر تسهیل گری 
اقدامات خوبی را برای برقــراری ارتباط میان 
مردم و مدیریت شــهری طی یکسال گذشته 

انجام داده اند.
برهانی خاطرنشــان کرد: بخش دوم مرتبط با 
قوانین و فرایندهایی اســت کــه طی آن باید 
مشــوق های در نظر گرفته شــده در مصوبات 
شورای شهر اجرایی شــود تا بتوانیم به شکلی 

مناسب به درخواست های مردم جهت استفاده 
از این مشوق ها پاسخگویی کنیم.

وی اضافه کرد: تصویب بســته های تشویقی 
تجمیع پاک ها، ســاخت و ساز طبق ضوابط 
فنی مهندســی، رعایت مباحث ایمنی و آتش 
نشــانی، تعریض معابر، ایجاد شبکه های جمع 
آوری آب های ســطحی و فاضــاب، درنظر 
گرفتن پارکینگ مورد نیاز در محات هدف را 

تسهیل می کند.
مدیرکل درآمدهای عمومی شــهرداری مشهد 
تصریح کرد : در مجموع اعمال تخفیف در ارائه 
پروانه ساخت تا 100 درصد و به صورت رایگان 
و در نظــر گرفتن تراکم تشــویقی در محات 
هدف بازآفرینی، می توانــد موتور محرکه ای 

برای این امر باشد.
بارگذاری آئین نامه های اجرايی مرتبط با 
بسته های تشويقی تا پايان شهريور در 

سیستم شهرسازی
مدیرکل امور شهرســازی شهرداری مشهد، با 
اشاره به اینکه اجرایی شدن بسته های تشویقی 
می تواند تاثیر بسیار خوبی در نوسازی و بازسای 
بافت های فرســوده و ناکارآمد شهری داشته 
باشــد، گفت: قول داده ایم تا پایان شــهریور 
امســال آئین نامه های اجرایی مرتبط با بسته 
های تشــویقی برای بهره گرفتن شهروندان از 
این مشــوق ها جهت نوسازی و بازسازی بافت 
های فرسوده را در سیستم ها پیاده سازی کنیم.

قربانعلی شــیرازی با بیان این خبر اظهار کرد: 
مســئولیت اصلی اجرایی کردن بســته مشوق 
های بازآفرینی، نوسازی و بازسازی بافت های 

فرسوده بر عهده حوزه شهرسازی است.

وی افزود: برای اجرایی شدن این بسته مشوق 
ها در حال آماده کردن آئین نامه اجرایی هستیم 
تا آن را در سیســتم های یکپارچه شهرسازی 

بارگذاری کنیم.
مدیرکل امور شهرسازی شهرداری مشهد بیان 
کرد: با سیســتمی شدن آئین نامه های اجرایی 
برخی از ابهاماتی که برای کارشناســان وجود 
دارد به صورت خودکار برطرف و کار با شفافیت 
و ســرعت بیشــتری انجام خواهد شد و مردم 
دسترسی راحت تری به خدمات و مشوق های 

ارائه شده خواهند داشت.
شیرازی خاطرنشــان کرد: یکی از برنامه هایی 
که برای استفاده آسان مردم از مشوق ها جهت 
باز آفرینی بافت های فرســوده در دســتور کار 
قرار دارد، ایجاد دسترسی مستقیم برای مالکان 
جهت ثبت درخواســت است که این کار ظرف 

سه ماه آینده انجام می شود.
وی اضافه کرد: با این کارشهروندانی که تمایل 
به مراجعه به دفاتر تســهیل گــری ندارند می 
توانند به صورت مستقیم از طریق سیستم های 
اقدام به ثبت درخواست  یکپارچه شهرســازی 
جهت استفاده از مشوق های در نظر گرفته شده 

برای نوسازی و یا بازسازی ملک خود کنند.
مدیرکل امور شهرسازی شــهرداری مشهد با 
اشــاره به اینکه در حوزه بازآفرینی شهری در 
مجموع تجربه کمی در کشــور و مشهد وجود 
دارد، گفــت: اما با این حــال معتقدیم، اجرایی 
شدن بسته های تشویقی می تواند تاثیر بسیار 
خوبی در نوسازی و بازسای بافت های فرسوده 
و ناکارآمد شــهری داشته باشد و به عنوان یک 

الگو در کشور مطرح شود.

کارخانه نوآوری يكی از مصاديق توسعه پايدار در مشهد و يادگاری برای شهروندان است
سرپرســت معاونت برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی 
شهرداری مشهد گفت: کارخانه نوآوری با نگاه توسعه پایدار، 

یادگاری ویژه ای برای شهروندان خواهد بود.
آیدا مهربان در حاشیه بازدید از روند پیشرفت پروژه کارخانه 
نوآوری که با حضور جمعی از اعضای شورای اسامی شهر 
مشهد انجام شد، اظهار کرد: کارخانه نوآوری به واسطه ایده 
پیشتاز آقای آل شــیخ کلید خورد و هم اکنون در مسیر 70 

درصدی پیشرفت فیزیکی قرار دارد.
وی افزود: این مکان یکی از اصلی ترین نمادهای توســعه 
پایدار شهر مشــهد خواهد بود. توسعه پایدار دارای سه وجه 

اقتصادی، اجتماعی و محیط زیستی است.
وی بیان کرد: از نظر زیست محیطی این پروژه دارای عرصه 
فضای باز زیادی است و به جای رها سازی به عنوان زمینی 
بدون استفاده که در اصطاح به آن زمین قهوه ای نیز گفته 
می شود، می توان آن را به یک زمین ارزشمند تبدیل کرد.

مهربان خاطرنشــان کرد: همچنین در این پروژه از مباحث 
مربوط به انرژی های پاک و نویافته نیز بهره مند شــده ایم 
و با نصب پنل های خورشــیدی در سقف ساختمان، امکان 

تولید 150 کیلو وات در ساعت فراهم خواهد شد.
وی اضافــه کرد: موضــوع دیگر در زمینه توســعه محیط 
زیســتی، استفاده از نماهای پیش ساخته است که این نماها 
از قبــل در کارخانه تولید و صرفا در محل نصب و اســتقرار 
پیدا می کند. در حقیقت مواردی همچون اســتفاده از مواد 

موجــود، پرهیز از تولید زباله زیــاد و کاهش نخاله در زمان 
تولید و ساخت و ساز، از جمله شاخص های پایداری در حوزه 

محیط زیست است.
سرپرســت معاونت برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی 
شهرداری مشــهد تصریح کرد: در زمینه پایداری اجتماعی؛ 
فضای سبز موجود در پروژه می تواند مورد استفاده ساکنان 

محل قرار بگیرد. همچنین از نظر هویتی هم هویت کارخانه 
و خاطرات آن به خوبی حفظ شــده و همچون گذشته دارای 
کاربری تولیدی اســت، این بار به جای تولید نوشابه؛ فکر و 

ایده تولید می شود.
مهربان گفت: در واقع تاش ما حفظ میراث صنعتی اســت، 
روشــی در تمام دنیا وجود دارد و به واســطه آن می توان با 

حفظ کالبد و ارائــه یک ایده جدید، فضا را زنده و پویا کرد. 
این مکان از نظر اجتماعی سبب ایجاد امنیت روانی، محیطی 
و فیزیکی می شــود و با توجه به نزدیکی آن به دانشــگاه 
فردوســی، می توان در آینده نزدیک آن را به عنوان منطقه 

فناوری مشهد معرفی کرد.
وی در خصوص وجه توســعه اقتصادی این پروژه بیان کرد: 
آثار اقتصادی این پروژه کاما مشــخص است؛ این فضا در 
حال تبدیل به یک محل کســب و کار برای شــرکت های 
جوان، دانش بنیان و استار آپ ها است که با تجاری سازی 
محصــولات به خوبی می توانند از ایــن فضا برای تولید و 

کسب و کار استفاده کنند.
سرپرســت معاونت برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی 
شهرداری مشــهد خاطرنشــان کرد: این پروژه حدود 3.7 
هکتار اســت که حدود ۲.7 هکتار آن عرصه باز است که از 
این مقدار حدود 1.۲ هکتار آن به طور ویژه به فضای ســبز 

اختصاص داده شده است.
مهربــان با بیان اینکه کارخانه نوآوری در مشــهد می تواند 
برای شهر مشهد ارمغان ویژه ای داشته باشد، تصریح کرد: 
استقرار شرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها در این مکان 
برای ما بسیار حائز اهمیت اســت. این فضا می تواند برای 
جوانان ما فضای کســب و کارهای ویــژه ای را ایجاد کند. 
همچنیــن وجود این پروژه با نگاه توســعه پایدار، می تواند 

برای شهر مشهد به یادگار بماند.
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خبر رسولپناه:اولویتمانروینقلوانتقالاتبود
پولبرانکوراهمبهزودیمیدهیم

فوتبالدستچند
دلالاست!

مهدی رسول پناه سرپرست باشگاه پرسپولیس 
گفت، اولویت این باشــگاه روی نقل وانتقالات 
بوده و به همین دلیــل پرداخت پول برانکو به 

تأخیر افتاده است.
به گزارش تسنیم، مهدی رسول پناه سرپرست 
باشــگاه پرســپولیس درباره اعزام این تیم به 
قطر برای حضور در لیگ قهرمانان آسیا اظهار 
داشت: ابتدا باید از کشور قطر مخصوصاً سفیر 
ما در این کشور تشکر کنم. ویزای گل محمدی 
به همراه سه نفر از اعضای کادر فنی و چهار نفر 
از بازیکنان صادر نشده بود و قرار شد با کمک 
ســفارت ایران در قطر صادر شود. امیدوارم تیم 
ما در این مســابقات موفق شود و یک حماسه 

دیگر بیافریند.
وی در مورد پرداخت مطالبات برانکو ایوانکوویچ 
و نیز درخواست مهلت یک ماهه از برانکو برای 
پرداخت مطالباتش تصریــح کرد: این موضوع 
نگرانی ماست. من ماه پیش اعام کردم در چند 
روز آینده بخش دیگر مطالبات برانکو پرداخت 
خوهد شد، لذا با مشکلی که مواجه شده بودیم و 
مشکاتی که در باشگاه در مورد نقل وانتقالات 
به وجود آمــد، مطالبات بازیکنــان خارجی ما 

دغدغه مهمی بود.
سرپرست باشگاه پرسپولیس که با برنامه ورزش 
و مردم گفت وگو می کــرد، افزود: ما در هیئت 
مدیره این را بررسی کرده بودیم که یا باید پول 
برانکو را پرداخــت کنیم یا بازیکنان. ما مجبور 
شــدیم تمرکز را روی تقویت تیــم بگذاریم. 
باید حدوداً 900 هــزار دلار بابت مطالباتی که 
وجود داشت پرداخت می کردیم. همان طور که 
می دانید ما پرونده ســه دستیار برانکو را بستیم 
و 300 هــزار دلار هم به خود برانکو پرداختیم. 
دغدغه ما هم این بود که پول برانکو را پرداخت 

کنیم و تمام وقت مان را گذاشتیم تا این پول را 
پرداخت شود، اما با توجه به اولویت های باشگاه 
و بحــث نقل وانتقالات و اینکــه باید مطالبات 
داخلی را هم پرداخــت می کردیم، اولویت مان 
را روی باشــگاه گذاشتیم.رســول پناه در پاسخ 
به این ســؤال که چرا درخواســت زمان بیشتر 
برای پرداخت پول برانکو زودتر برای این مربی 
ارسال نشد، گفت: ما قباً این مهلت را خواسته 
بودیم و نامه رســمی هم دادیم، اما متأســفانه 
این درخواســت ما رد شد. ما دنبال منابع جدید 
هم بودیم که آماده شــده، اما در دسترس مان 
قرار نگرفته و احتمــالًا تا یکی، دو هفته دیگر 
به دست مان می رســد و این بدهی را پرداخت 
می کنیــم. ما نامه ای هم دو روز پیش به برانکو 
زدیم و خواهش کردیــم ۲0 روز به ما فرصت 
بدهند، که هنوز اطاع رسمی به ما نداده اند، اما 
فکر می کنم این درخواست ما را قبول می کنند، 
اگر هم قبول نکنند، تا دو ســه هفته آینده پول 

برانکو را پرداخت می کنیم.
وی درباره اینکه پنجره نقل وانتقالاتی باشــگاه 
در صورت عدم پرداخت مطالبات برانکو بســته 
خواهد شد، اظهار داشت: ما نقل وانتقالات مان را 
انجام دادیم و هیچ مشکلی برای باشگاه پیش 
نخواهد آمد و الان دنبال منابع مالی هســتیم و 
احتمالًا تا دو ســه هفته آینده این پول پرداخت 

می شود.
سرپرست باشــگاه پرسپولیس ســپس درباره 
اولویت های مالی باشگاه که باعث شده پرداخت 
پول برانکو به تأخیر بیافتد، تأکید کرد: بشار رسن 
بازیکن ارزشمند ماســت و خیلی ها این سؤال 
را می پرســیدند که چرا قرارداد رسن را تمدید 
نمی کنید؟ او بازیکن ارزشــمندی است و ۲54 
هزار دلار از باشگاه طلب داشت که اگر این پول 

را پرداخت نمی کردیم و نمی توانســتیم قرارداد 
بشار رسن را تمدید کنیم، چه اتفاقی می افتاد؟ 
قبل از دربی هم بود و هزینه های بلیت ســفر و 
یکسری هزینه های دیگر هم داشتیم که مجبور 
بودیم این پول ها را پرداخت کنیم. تیم برای ما 
مهم بود و اگر این کار را نمی کردیم نمی شد. ما 
نقل وانتقالات را انجام دادیم و منابع برانکو هم 
آماده شده است و قول می دهم تا یکی دو هفته 
آینده تسویه حســاب را انجام دهیم.رسول پناه 
در مــورد نقل وانتقالات باشــگاه گفت: جا دارد 
تشــکر ویژه ای از هیئت مدیره و به خصوص 
آقایان رغبتی و پیروانی داشــته باشم که باعث 
شدند فعال ترین تیم باشیم. ما بازیکنان مدنظر 
گل محمدی را با یک رقم منطقی جذب کردیم. 
آل کثیــر، پهلوان،  آقایــی، رمضانی و... همگی 
بهترین های تیم خودشــان بودند و امیدوارم در 
تیم پرســپولیس هم موفق باشــند.وی درباره 
جدایی مهدی ترابی و علی علیپور اظهار داشت: 
مــا باید از زحمات ترابی تشــکر کنیم. مهدی 
بازیکــن بااخاق  و زحمتکشــی بود و تصمیم 
گرفت به قطر برود. با توجه به تحریم هایی که 
علیه ایران وجــود دارد و رکود اقتصادی، الان 
پای رقمی حدود ۲5 تــا 30 میلیارد تومانی در 
میان اســت و او ترجیح داد آینــده خودش را 
تأمین کند. بــازی در لیگ قطر هم برای الان 
نیست و قباً هم بازیکنانی بودند که رفتند، اما 
بعد از جدایی آن بازیکنان هیچ مشــکلی برای 
پرسپولیس ایجاد نشده است و ستاره های جدید 
ظهور کردند. رفتن ستاره ها نیز طبیعی است و 
نگاه کنیــد روزی رونالدو از رئال و کوتینیو هم 
از لیورپول رفتند. ما باید ترابی ها را بسازیم، اما 
بندی در قرارداد او بود که هیئت مدیره گذاشته 
بود. من بــرای او آرزوی موفقیت می کنم، اما 

پرسپولیس همیشه پرسپولیس است. با شناختی 
کــه از کادر فنی مان دارم همین فصل ســتاره 

جدیدی به لیگ معرفی خواهیم کرد.
سرپرست باشــگاه پرسپولیس ادامه داد: علیپور 
فرزند پرســپولیس اســت و اینجا خانه  اوست. 
علیپور برای قهرمانــی و موفقیت تیم زحمت 
کشیده است و از او تشکر می کنم. همین جا هم 
می گویم درِ باشگاه همیشه به روی او باز است. 
ما نام علیپور و ترابی را برای آســیا رد کردیم، 
اما با این وجود برای ما ثابت شد که بحث پول 
نبوده اســت. من با وکیل او صحبت کردم و با 
وجود اینکه ســقف پرداختی داریم، پیشنهاد او 
را بررســی کردیم و گفتم که می توانیم منافع 
او را تأمیــن کنیم. با وکیل علیپور هم صحبت 
کردیم و ایشان گفت مسئله پول نیست و ترجیح 
می دهد به اروپا برود و اکنون هم برای او آرزوی 
موفقیت می کنم. ضمن اینکه باید در نظر داشته 
باشــیم، موفقیت های مهدی طارمی انگیزه ای 
ایجاد کرده است که این بازیکنان می خواستند 
بروند.رســول پناه همچنین درباره کدورتی که 
میان او و یحیی گل محمدی به وجود آمده بود، 
گفت: بله ســوءتفاهمی بود که رفع شد. یحیی 
یکی از مربیان خوب کشــور ماســت و فوتبال 
شــناوری ارائه می دهد. من یک سؤال دارم. آیا 
برای خود شــما پیش نیامده است با برادرتان 
به مشــکل بخورید؟ ما هم در پرسپولیس یک 
خانواده هســتیم و روز قبلش فشار روی یحیی 
زیاد بود و ســوءتفاهماتی به وجود آمد و حرف 
زدیم، امروز هم تیم اعزام شــد و مشکلی وجود 
ندارد.وی درباره متمم قراردادها و آپشــن های 
عجیبی که در برخی قراردادها وجود دارد، گفت: 
ما قراردادهایی که بستیم از سقف قرارداد فصل 
گذشــته هم کمتر اســت و هیچ آپشنی در آن 

نیست. قرار است فردا کپی تمام هفت قرارداد را 
برای وزارت ورزش و سازمان بازرسی کل کشور 
ارسال کنم. متأســفانه اتفاقاتی که در چند روز 
گذشته در فضای مجازی افتاده، به خاطر عدم 
اطاعات هواداران از قراردادهاست. روز سه شنبه 
هفت هوادار به باشگاه آمدند و من قرارداد را به 
آنها نشــان داده و نکات مبهم را با دلیل به آنها 
توضیح دادم. آنها می گفتند چرا اطاع رســانی 
نمی کنید،  من هم جــواب دادم الان مهمترین 
مسئله برای ما آرامش تیم قبل از لیگ قهرمانان 
است و در فرصت مناسب رقم قراردادها و همه 
چیــز را اعــام خواهم کرد. هــوادار حق دارد 
بداند و انتقادها هم درست است. هواداران باید 
اطاعات مناســب داشته باشــند تا افرادی در 
فضای مجازی فرصت جولان نداشــته باشند.
سرپرست باشگاه پرسپولیس با اشاره به حضور 
فعال دلال ها در فصل نقل وانتقالات ادامه داد: 
بحث فســاد در فوتبال بیداد می کند و دلال ها 
جولان می دهند. الان فوتبال دست چند دلال 
است. شما نمی دانید در این مدت چه مشکاتی 
داشــتیم. ما اجازه ندادیم حــق هواداران ضایع 
شود. شما نمی دانید ما چطور از حق مان مقابل 
دلال ها دفــاع کردیم. رقابت کاذب ایجاد کرده 
بودند، اما ما ایستادیم. این هفت بازیکنی هم که 
جذب شدند، واقعاً دوست داشتند به پرسپولیس 
بیایند. یک بازیکن به ســپاهان،  استقال و بعد 
پرسپولیس بیاید درست نیست، بازیکن باید واقعاً 
پرسپولیسی باشد. ما تحت فشار بودیم، اما زیربار 
نرفتیم. از رغبتی و پیروانی هم تشــکر می کنم 
که واقعاً اجازه ندادند ما تحت فشار قرار بگیریم 
و زیــر بار فشــار دلال ها برویــم. من حاضرم 
قراردادهای این فصل را نشان دهم، چون حق 

هوادار است که این مسائل را بداند.

پنجره شهرخودرو باز شد
با اقدام مالک باشــگاه شــهرخودرو و پرداخت بدهی برجای مانده از دوران پدیده به پانادیچ، 

پنجره نقل و انتقالات این تیم باز شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ســایت رسمی باشگاه شهرخودرو خراسان، با ایمیلی که 
امروز از طرف فیفا برای شــهرخودرو ارسال شده، این باشگاه خراسانی یک خبر خوش برای 
هواداران پرشــور خود دارد. پنجره نقل و انتقالات شــهرخودرو اکنون رســماً گشوده شده تا 
بازیکنان تازه وارد این باشگاه دیگر هیچ مشکلی برای حضور در ترکیب تیمشان در رقابت های 

لیگ برتر فوتبال ایران نداشته باشند.
اما از آنجا که با پیگیری های دکتر حمیداوی، پرداخت مطالبه یک میلیارد و دویســت میلیون 
تومانی ایگور پانادیچ 48 ســاعت قبل از پایان مهلت تعیین شــده برای لیســت آسیایی لیگ 
قهرمانان ACL صورت گرفته و مســتندا نیز به کمیته تعیین وضعیت فیفا ارسال شده، مالک 
باشــگاه شــهرخودرو دنبال حل مشــکل حضور بازیکنان جدید این تیــم در رقابتهای لیگ 
قهرمانان آسیا است.حمیداوی که اکنون هم راه این تیم در قطر به سر می برد در تاش است 
تا با راهکاری قانونی AFC را مجاب به پذیرش بازیکنان جدید تیمش کرده و مهدی رحمتی، 
سرمربی شهرخودرو بتواند از بازیکنان تازه وارد خود در لیگ قهرمانان آسیا نیز استفاده نماید.
مدیران باشــگاه شهرخودرو امیدوارند تا به محض حل مشــکل، بازیکنان جامانده از کاروان 
شــهرخودرو بتوانند راهی دوحه شده و به اردوی شــهرخودرویی ها اضافه شوند.گفتنی است 
مشکل خروج فرشاد فرجی و علی نبی زاده هم که بدلیل عدم صدور مجوز نظام وظیفه امروز 

موفق به همراهی کاروان شهرخودرو نشدند نیز حل شده و فردا عازم دوحه خواهند شد.

عبدالله ویسی سرمربی تیم پیکان ماند
مسئولان باشگاه پیکان قرارداد سرمربی خود را به مدت یکسال دیگر تمدید کردند.

بــه گزارش مهر، تیم فوتبال پیکان که تــا روز آخر نوزدهمین دوره رقابتهای لیگ برتر یکی 
از گزینه های سقوط به لیگ دسته اول بود، توانست خود را در این مسابقات ماندگار کند.

به دنیال این اتفاق مســئولان باشگاه پیکان قرارداد عبدالله ویسی را به مدت یک سال دیگر 
تمدید کردند تا وی هدایت این تیم تهرانی در لیگ بیستم را هم برعهده داشته باشد.

تمدید قرارداد پاتوسی با فولاد
قرارداد هافبک خوش تکنیک فولادخوزستان برای دو فصل دیگر تمدید خواهد شد.

به گزارش فارس و به نقل از به گزارش ســایت باشگاه فولاد خوزستان، طبق توافق باشگاه 
فولادخوزستان و باشگاه کیپ تاون آفریقای جنوبی، قرارداد آیاندا پاتوسی هافبک آفریقایی و 
با تکنیک تیم فوتبال فولادخوزســتان به مدت دو فصل دیگر تمدید خواهد شد تا وی شاگرد 
نکونام در لیگ بیســتم در تیم فولاد باشد. گفتنی اســت قرارداد پاتوسی با فولاد به صورت 
دائمی خواهد بود.پاتوســی از بازیکنان اصلی فولاد در لیــگ نوزدهم بود که تاثیر زیادی در 
موفقیت فولاد داشــت. فولادمردان با کسب رتبه ســوم در لیگ برتر موفق شدند تا سهمیه 
لیگ قهرمانان آسیا را کسب کنند.از هواداران خونگرم، همراهان گرامی و رسانه های پرتاش 
درخواســت داریم تا اخبار رســمی نقل و انتقالات باشــگاه فولاد را از سایت و رسانه  رسمی 

باشگاه دنبال کنند.
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وقتی مردم بر خلاف نظر ترامپ عمل می كنند
در چهار ســال گذشــته در آمریکا بیش از 1۲00 عنوان کتاب 
درباره ترامپ منتشر شده که بسیاری از آن ها جزو پرفروش های 
بازار شده اند. تاثیر ترامپ در فروش این کتاب ها معکوس است. 
در حالی که کتاب های مربوط به او در بازار پرفروش می شوند، 
او نمی تواند کتاب هایی که دوست دارد پرفروش کند. او اوایل 
امســال در توییتر یکی از کتاب های مــورد عاقه اش با تیتر 
»ترامــپ و چرچیل: مدافعان تمدن غــرب« را تبلیغ کرد و در 
حالی که 8۶ میلیون دنبال کننده در این شــبکه اجتماعی دارد، 
فروش کتاب در نهایت چیزی کمتر از ســه هزار نســخه شد. 
در نقطــه مقابل کتاب هایی قرار دارند که ترامپ از آن ها متنفر 
است. همین که ترامپ علیه کتابی موضع می گیرد و در توییتر 
درباره اش می نویســد، می توان روی پرفروش شدنش حساب 

کرد؛ ماجرایی که بار ها اتفاق افتاده است.

يک محکوم ملزم به مطالعه و بازنويسی متون دينی شد
دادگاهی در مشــهد فردی را که فحاشی و تهدید کرده بود به 
مطالعه و بازنویســی متون دینی با دستخط شخصی، شرکت 
در دوره های اخاقی و حقوق شهروندی و اخذ رضایت شاکیه 
ملزم کرد. متهم باید در یک دوره کاس های اخاقی زیر نظر 
اداره تبلیغات اسامی شرکت کرده و گواهی شرکت در جلسه 
و گذرانــدن پایان دوره را به واحد اجــرای احکام کیفری ارائه 
کنــد. در ایام تعلیق نیز حق هیچ گونه تماس تلفنی و حضوری 
و حضور درب منزل شــاکیه پرونده را نداشته و باید نسبت به 
اخذ رضایت شــاکیه با هماهنگی واحــد اجرای احکام کیفری 
و یا مجوز محاکم کیفــری یک در خصوص پرونده آن مرجع 

تاش کند. /ایرنا

واكنش ظريف به موشک های اتمی قاره پیمای جديد آمريکا
وزیر امور خارجه گفت: ایالات متحده اصرار دارد که ایران نباید 
از انرژی صلح آمیز هســته ای بهره مند باشد، هرگونه تجهیزات 
دفاعی خریداری کند و موشــک های دفاعی بســازد.  در عین 
حال، ایالات متحده 100 میلیارد دلار برای ساخت موشک های 
بالستیک قاره پیمای اتمی جدید هزینه می کند، بمب های اتمی 
ســری »جدید« می سازد، بیش از 380 میلیارد دلار جنگ افزار 
به سوی مشتریان منطقه ای خود سرازیر می کند، این حجم از 

ریاکاری نفس گیر است. / تسنیم

احتمال بركناری نتانیاهو از سوی دادستان كل رژيم 
صهیونیستی

دادســتان کل رژیم صهیونیستی اعام کرد، در صورت محرز 
شــدن اقدامات نخســت وزیر این رژیم بــرای ضربه زدن به 
دســتگاه قضایی، احتمال دارد او را از منصب نخســت وزیری 

برکنــار کنــد. »آویخــای مندلبلیــت« دادســتان کل رژیم 
صهیونیســتی رایزنی های خود را با مقام های ارشــد دستگاه 
قضایی این رژیــم در خصوص اعام ناتوانی نتانیاهو در انجام 
مأموریت های محوله به عنوان نخست وزیر اسرائیل آغاز کرده 
اســت.  به نظر مندلبلیت، حمات نتانیاهو به دســتگاه قضا و 
دادســتانی کل و پلیس کاما مشخص اســت که او ناتوان از 
انجام مأموریت هایش اســت و اگر محرز شود که او از منصب 
خود برای ضربه زدن به دســتگاه قانونی رژیم صهیونیستی در 
روند رسیدگی به پرونده فساد خود استفاده می کند، ممکن است 

که نتانیاهو را مجبور به استعفا کند. /ایرنا

مسیر بازار خودرو عوض شد
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و فروشــندگان خودرو تهران 
گفــت: قیمت خودرو های داخلی در بازار با یک شــیب نزولی 
در مسیر کاهش قرار گرفته است؛ اما همچنان با توجه به نبود 
سقف قیمتی، رقم های متفاوتی برای یک خودرو دیده می شود. 
به طور مثال پرایدی که تا 110 تا 11۲ میلیون تومان هم پیش 
رفت، اکنون زیر 100 میلیون رسیده، تیبا 1۲0 میلیون تومانی 
در حــال حاضر زیر 115 میلیون تومان اســت یا خودروی پژو 
405 یا سمند که بیش از 175 میلیون تومان شده بودند، بیش 

از پنج میلیون کاهش قیمت داشته اند.

دوستانی كه از نان شب واجب ترند
روزنامه شــرق نوشــته است: دوســتانی خوب که از نان شب 
واجب ترند! پاســخ علیرضا پناهیان، واعظ معروف صداوسیما و 
صاحب تریبون، به  جای اینکه مشــکل را حــل کند، هزاران 
پرســش جدید ایجاد کرد. کاربران شبکه های اجتماعی، پاسخ 
او را با اظهارات طبری مقایســه کرده اند. چندی  پیش سندی 
رو شــد که نشان از شــراکت او با مالک تک ماکارون در یک 
ســاختمان چندمیلیاردی می داد؛ حالا او گفته فقط یک طبقه 
از این ســاختمان به او تعلق دارد و بعد هم مدعی شده هرچه 
دارد، هبه و بخشــش دوستان است و زندگی اش از راه هدایای 
دوستان می گذرد. سؤالی که برای کاربران شبکه های اجتماعی 
و مردم ایجاد شــده، این اســت که چرا آن ها از این دوستان 
ندارند؟ یا چرا چنین بخشــش هایی میان دوســتان معمول و 
جاری نیست؟ این دوستان را چطور و کجا می توان پیدا کرد؟

جاماندگان از سال تحصیلی 99؛ نیم میلیون نفر!
آمار غیر رسمی دلیل بالا بودن این رقم را فقر و ترس خانواده ها 
از بیماری کرونــا تعریف می کند. »هنوز 500 هزار دانش آموز 
برای ثبت سفارش کتب درسی اقدام نکردند«؛ خبری کوتاه با 
زنگ خطری گوش خراش که حکایــت از آن دارد، 500 هزار 
دانش آموز احتمالا ســال تحصیلی )1400ـ 1399( را از دست 

داده انــد! از این تعداد، ۲۲0 هزار نفــر در دوره ابتدایی، 159 
هزار نفر در دوره متوسطه، 15۲ هزار نفر در متوسطه نظری و 
8۲ هزار نفر در هنرســتان ها عطای سال تحصیلی جدید را به 
لقایش بخشیده اند. این در حالی است که کمتر از یک هفته از 
شروع سال تحصیلی جدید می گذرد و تا این لحظه، حدود 15 
هزار دانش آموز، علیرغم بحران نا تمام ویروس کرونا در کشور 

به مدارس رفتند. /فراز
 

پس از انقلاب اسلامی حدود 500 تن از مسئولان و 
مقامات رده بالای كشور میلیاردر شده  اند

ابوالفضــل ابوترابــی نماینده مــردم نجف آبــاد در مجلس: 
پیش بینی مان این است که پس از انقاب اسامی حدود 500 
نفر از مســئولان و مقامات رده بالا از طریق اســتفاده از رانت 
میلیاردر شده و اموال نامشروع هنگفتی به دست آورده اند. مثاً 
وزیــری که در حال حاضر 300 میلیــارد تومان دارایی دارد و 
در این ســال ها هم همواره کارمند دولت بوده، واضح است که 
غیر از رانت نمی تواند از راه دیگری چنین دارایی را دســت وپا 
کند؛ پیش بینی می شود درآمد ۲00 هزار میلیارد تومانی از اعاده 

اموال نامشروع به خزانه عودت شود./تسنیم
 

تمجید ريیس سابق صداوسیما از »آقازاده«
عــزت الله ضرغامی در توئیتی از ســریال »آقازاده« تمجید و 
کارنامه حامد عنقا در رســانه ملی را درخشــان توصیف کرد. 
رییس سابق سازمان صدا و سیما در توئیتی نوشت: »آقازاده« 
خوش ساخت اســت. آن را مرتب می بینم. آقای عنقا نویسنده 
و تهیه کننده آن یک اســتکان چای مهمانــم بود و گزارش 
مشروحی از ســریال داد. در ادامه توئیت ضرغامی آمده است: 
نقاط قوت و برخی اشــکالات آن را به خودش گفتم. پذیرش 

خوبی دارد. کارنامه »عنقا« در رسانه ملی درخشان است.
 

قیاس شبهه ناک فعال اصول گرا درباره خاتمی و 
احمدی نژاد

عضو جبهه پیروان خــط امام و رهبری گفت: اگر به انتخابات 
ســال 7۶ برگردیم، همه شــواهد حکایت از پیــروزی آقای 
ناطق نوری در انتخابات داشــت، اما تنها در دو هفته مانده به 
انتخابــات، اتفاقاتی رخ داد که همه پیش بینی ها را از بین برد. 
اتفاق ســال 7۶ نشــان دهنده این موضوع است که تیم آقای 
خاتمی بر اساس یک برنامه ریزی بلند مدت به پیروزی نرسید. 
محسن کوهکن با اشــاره به فقدان احزاب قدرتمند در کشور، 

بیان داشت: در کشــور ما یک دسته از تشکل های کوچک به 
همراه عده ای از اشــخاص حقیقی تأثیرگذار در امر سیاســت 
فعالیت می کنند. اگر می خواهیم هزینه های کشــور از دریچه 
انتخابات را کم کنیم، نباید منتظر بمانیم عده ای برای ماه های 
منتهی به انتخابات خود را معرفی کنند تا از میان آنها یک نفر 
را انتخاب کنیم. کوهکن ابراز داشت: اگر به انتخابات سال 7۶ 
برگردیم، همه شــواهد حکایت از پیروزی آقای ناطق نوری در 
انتخابات داشت، اما تنها در دو هفته مانده به انتخابات، اتفاقاتی 
رخ داد که همــه پیش بینی ها را از بین برد. اتفاق ســال 7۶ 
نشــان دهنده این موضوع است که تیم آقای خاتمی بر اساس 
یک برنامه ریزی بلند مدت به پیروزی نرســید و تنها بر اساس 
یک بازه زمانی کوتاه مدت توانســت حریف را شکســت دهد. 
وی گفت: مدل انتخاب آقای خاتمی در خصوص احمدی نژاد 
نیز رخ داده اســت که آن را می توان نوعی »باروری ناخواسته 
سیاسی« دانست، زیرا در چند هفته بر اساس یکسری اتفاقات 
این افراد به پیروزی رســیدند. البته همه این افراد با رأی مردم 
انتخاب شدند و در صحت آرای ایشان هیچ شکی وجود ندارد.

 
مهدی حاجتی: به حبس و تبعید محکوم شدم

عضو ســابق شورای شهر شــیراز گفت: برای من دو پرونده با 
عنوان اتهامی »تبلیغ علیه نظام« و »نشــر اکاذیب« تشکیل 
شد که شنبه هفته آینده دادگاه رسیدگی به عنوان اتهامی دوم 
برگزار خواهد شــد. مهدی حاجتی با اشاره به آخرین وضعیت 
پرونده اش اظهار کرد: در پرونده ای که برای من تشــکیل شده 
بود، به جرم اعتراض به عدم قرنطینه قم و ضرورت ســپردن 
قرنطینه به ارتــش که طی توئیتی آن را مطــرح کرده بودم، 
حکمی برایم صادر شــد. وی اضافه کرد: با عنوان تبلیغ علیه 
نظام، حکم یک ســال حبس و دو سال تبعید به بیرجند برایم 
در نظر گرفته شده است. حاجتی گفت: یکی دیگر از پرونده ها 
هم در خصوص توییت دیگری بود که با عنوان اتهامی نشــر 
اکاذیب تشکیل شده و شنبه هفته آینده دادگاه رسیدگی به این 

عنوان اتهامی برگزار خواهد شد.
 

توضیح دادستان تهران درباره آخرين وضعیت پرونده 
»روح الله زم«

دادســتان تهران دربــاره آخرین وضعیت پرونــده روح الله زم 
گفت: پرونده روح الله زم همچنان در حال بررسی است و فعا 
رای نهایی همان چیزی اســت که سخنگوی قوه قضائیه گفته 
اســت.علی القاصی اظهار کرد: پرونده روح الله زم همچنان در 

حال بررســی اســت و فعاً رأی قطعی همان چیزی است که 
ســخنگوی قوه قضائیه اعام کرده است.پیشتر سخنگوی قوه 
قضائیه در خصوص صــدور حکم روح الله زم گفت: حکم این 
فرد مبنی بر محکومیت زم صادر شده است. دادگاه سیزده مورد 
عناوین اتهامی را از مصادیق افساد فی الارض و بابت مواردی 

به حبس محکوم شده؛ البته این رأی غیر قطعی است.

موافقت وزارت كشور با تأسیس استان گلساران
 تکذيب شد

 مدیرکل تقسیمـــات کشوری وزارت کشور از تکذیب موافقت 
وزارت کشــور با تأسیس استان گلساران خبر داد. زهرا احمدی 
با اشاره به انتشار برخی اخبار و مصاحبه ها در خصوص تصویب 
طرح تشکیل استان جدیدی به نام گلساران یا اصفهان شمالی، 
اظهار داشــت: پیشــتر هم پس از طرح مطالــب و مدعاهایی 
راجع به تشــکیل استان های جدید در نقاط مختلف کشور، به 
صراحت اعام و تأکید کرده ایم که اگرچه در حوزه تقسیمات 
کشــوری، همواره مطالبات و تقاضاهایــی برای تبدیل یا ارتقا 
مطرح است، با این حال وزارت کشور برنامه ای برای تشکیل 
استان جدید ندارد زیرا تغییرات و تحولات تقسیماتی در سطح 
تشکیل اســتان جدید یا کاهش تعداد استان های کشور، مقوله 
ای کاملًآ تخصصی و دارای بار مالی فراوان است و در شرایط 
فعلی وزارت کشــور هیچ برنامه ای برای تشکیل استان جدید 
نــدارد. وی همچنین در واکنش به برخــی اظهارنظرها مبنی 
بر موافقت وزارت کشــور با تشکیل اســتان جدیدی با عنوان 
گلســاران یا اصفهان شمالی، تأکید کرد: اعام موافقت وزارت 
کشــور با تشکیل استان گلساران واقعیت ندارد و وزارت کشور 
در مقاطع مختلف، نظر کارشناســی و تخصصی خود را مبنی 
بر مخالفت با تشکیل اســتان جدید اعام کرده است.احمدی 
افزود: این پیشــنهاد هیــچ گونه تطابقی با قانون تقســیمات 

کشوری ندارد.
 

دختران را نمی توان ناديده گرفت
توییت معصومه ابتــکار در واکنش به طرح جلد کتاب ریاضی 
ســوم دبســتان:هرچند دو جلــد کتاب ریاضی و علوم ســال 
تحصیلــی جدید را باید کنار هم دیــد، وزیر محترم آموزش و 
پرورش بررســی و اصاح کتاب های درسی از زوایای مختلف 
از جمله عدالت جنســیتی را در دستور کار دارند. در هر صورت 

حساسیت مردم بجاست، دختران را نمی توان نادیده گرفت.
 منبع: تابناک
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